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Tres restaurantes participan este año en la XV Mostra de la Cuina del Pinós, con menús especiales de cocina tradicional pinosera.
Quiero aprovechar para felicitar a los restauradores participantes, que con su esfuerzo, han ayudado a consolidar la Mostra.

En esta nueva Edición, los que nos visitan, podrán degustar propuestas que conjugan la tradición y el saber hacer de los restauradores, con la innovación que conlleva la evolución de la cocina en la actualidad.
Este año como novedad, proponemos una interesante oferta turística bajo el nombre “Mostrant L´Encant de ser Poble”, a través de visitas guiadas a nuestra emblemática Torre del Reloj (uno de los pocos relojes que sigue en funcionamiento con su sistema original, es decir, que se le da cuerda de forma manual cada 24 horas). También daremos a conocer los dos pilares económicos más importantes de nuestro pueblo, con la visita al Centro de Interpretación del Mármol y del Vino. Las canteras de nuestro Monte Coto constituyen la explotación a cielo abierto más grande de Europa y nuestros vinos están amparados por la Denominación de Origen de Alicante, siendo Pinoso uno de los principales productores de cultivo vitivinícola, destacando en la elaboración de Fondillón.Además, también contamos con la Ruta Mostra Combinados, donde colaboran la mayoría de los locales de ocio de Pinoso.Os invitamos a conocer nuestra cocina más típica y tradicional y nuestro pueblo!!!

Fco. López ColladoConcejal de Desarrollo Local y Turismo.

Martes 17 de febrero
Plato principal: Gachamiga

Miércoles 18 de febrero
Plato principal: Fasegures del Pinós

Jueves 19 de febrero
Plato principal: Ajos pinoseros con co-
nejo y “picat”

Viernes 20 de febrero
Plato principal: Gazpachos con conejo y 
caracoles

Sábado 21 de febrero
Plato principal: Arroz con conejo y ca-
racoles

Domingo 22 de febrero 
Menú degustación de cada restaurante

Los menús estarán acompañados de pi-
pirrana y láminas de embutido pinosero, 
cada restaurante ofrecerá dos entradas 
cada día, vinos de la zona (D.O. Alicante), 
postres de la casa, pastas pinoseras, 
fondillón, cafés y mistela. Precio por 
comensal: 27,50 euros (IVA incluido)

Restaurantes

Ruta Mostra 
Combinados

Mapa de localización

la mostra
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Desde la Alcaldía d

Aunque hoy en día existen nuevas tecnolo-
gías que nos permiten estar al día de cuanto 
sucede en Pinoso, más bien al instante, 
esta revista de información municipal sigue 
desempeñando su labor como fedataria do-
cumental de todas esas noticias de ámbito 
municipal. En este primer número del año, los 
trabajadores de los Medios de Comunicación 
han querido destacar, junto a los últimos even-
tos que hemos vivido en el pueblo, la próxima 
puesta en marcha del nuevo Centro Cultural, 
que inauguraremos el 6 de marzo.

Este es un gran proyecto que con el paso 
del tiempo se convertirá en un referente, como 
lo supuso en 1989 la inauguración de la Casa de 
Cultura, que a partir de ahora acogerá a buena 
parte de nuestras asociaciones culturales y 
deportivas.

Han sido muchas las negociaciones para 
desbloquear la ayuda que Diputación concedió 
para el proyecto inicial. Lo hemos conseguido, 
y en breve todos podremos hacer uso del Cen-
tro Cultural que necesita Pinoso.

Otro de los proyectos por el que hemos 
luchado mucho estos últimos años es la trans-
formación y mejora de la calle Calderón de la 
Barca, para la que también vamos a contar con 
ayuda provincial. Esta es una buena noticia no 
solo para los vecinos de la zona o los depor-
tistas, que han de soportar una alta densidad 
de tráfico de camiones, sino también para los 
propios conductores, dado el estado en que 
se encuentra esta vía que circunvala parte del 
casco urbano, dado que el proyecto de la ronda 
sur-oeste sigue paralizado.

Al igual que ésta, otras muchas calles de 
Pinoso están siendo remozadas, asfaltando el 
firme, mejorando sus aceras, o creando rampas 
para eliminar barreras arquitectónicas, como 
hemos hecho en la carretera de Jumilla o la 
calle Castellón, en algunos puentes del Badén… 
Algunas de estas obras las están realizando 
trabajadores de la Concejalía de Obras, pero en 
otros casos se han encargado de ello empre-
sas locales o personas contratadas a través de 
programas de empleo, contribuyendo a ofrecer 
trabajo a pinoseros que estaban en situación 
de desempleo. Tal es el caso de los trabajos de 
pintura de los muros del badén.

Esta misma semana se ha iniciado la re-
modelación del Jardín Municipal, cuyo coste 

asume en su totalidad la Diputación Provincial. 
Pronto nuestro parque público de referencia 
presentará una nueva imagen, más moderna 
y segura. Se trata de un proyecto trabajado 
concienzudamente desde el Ayuntamiento de 
Pinoso, con el fin de sustituir los muros peri-
metrales, las tres puertas de entrada, así como 
el mobiliario y la zona de caucho. Nosotros 
asumiremos la colocación de nuevos juegos 
infantiles, excluidos de la subvención.

También nos hemos aprovechado de los 
programas de empleo del Servef para mejorar 
nuestro entorno, ofrecer un buen servicio a 
quien se interese por nuestra Aula de la Natura-
leza, o por las múltiples actuaciones medioam-
bientales que se realizan en Pinoso. El trabajo 
conjunto permite conseguir muchos logros, y 
para ello es importante una estrecha colabora-
ción estar a bien con las administraciones.

En otro ámbito de cosas, teniendo en 
cuenta el superávit que este Ayuntamiento ha 
conseguido de la liquidación del presupuesto 
del pasado año, gracias a la gran labor del edil 
de Hacienda y al departamento de Interven-
ción, y el buen hacer del resto de concejalías, 
hemos podido congelar la subida que desde el 
Gobierno Central se ha aplicado de un 13% al IBI 
(Impuesto de Bienes Inmuebles). Un ahorro que 
los ciudadanos y ciudadanas de Pinoso, seguro 
agradecerán.

También quisiera destacar que los ve-
cinos y propietarios de viviendas y parcelas 
afectadas por el pedrisco del 4 de octubre de 
2013 tendrán una ayuda municipal, consignada 
en los presupuestos de 2014, pero que ahora 
se hace efectiva. Esos 30.000 € que hemos 
destinado, contribuirán a paliar parte de las 
pérdidas, y hemos querido que se reparta de 

manera equitativa en relación a la valoración 
de los daños. Nos comprometimos a prestarles 
ayuda y creo que hemos cumplido.

En la recta final de esta carta quisiera re-
cordar la brillantez con que se celebraron las 
pasadas fiestas navideñas, trabajando codo 
con codo con la Comisión de Navidad, colec-
tivos sociales, empresas… para conseguir que 
los pinoseros disfruten de unas fiestas llenas 
de actividades, y sobre todo de ilusión. Un es-
fuerzo recompensado con una alta participa-
ción.

Sin lugar a dudas, aunque a lo largo del 
año son muchas las ocasiones en que nuestro 
municipio se da a conocer, lo cierto es que el 
mes de febrero es el mes de la promoción de 
Pinoso, por celebrar su aniversario como mu-
nicipio, con un evento que cada año es más 
conocido. Felicitar al pregonero de este año, 
Emilio Galiana, por ese pregón que tanto nos 
hizo sonreír y emocionarnos en una jornada 
intensa y agradable. Ahora es el momento de 
disfrutar de la calidad de nuestra gastronomía, 
a través de la XV Mostra de la Cuina, que se vive 
esta misma semana.

Hace unos días se reunió el Foro Ciuda-
dano, y me alegro haber podido dar una exce-
lente noticia, pues la Conselleria de Benestar 
Social nos ha autorizado a poder el usar el 
edificio del geriátrico y que en él se instale el 
Departamento de Servicios Sociales, también 
puedan tener cabida en él nuestras asociacio-
nes socio-sanitarias, o dada su proximidad al 
centro de salud, que pueda albergar servicios 
médicos que hemos solicitado, como geriatría y 
traumatología. También tratamos la viabilidad 
de Telepinós, pero en este tema, la postura de 
los pinoseros es esperar a que se desbloquee la 
creación de los consorcios de TDT.

Y quiero cerrar esta carta hablándoos 
del arrojo y la iniciativa de la mujer pinosera, 
que se plasma cada año en la Feria de la Mujer. 
Pronto estaremos en ese 8 de marzo, en torno 
al cual se han organizado también otras mu-
chas actividades que nos ofrecerán la oportu-
nidad de destacar y valorar el papel de la mujer 
en la vida diaria y en la sociedad. Una cita en la 
que nos volveremos a encontrar todos.

LÁZARO AZORÍN SALAR
Alcalde Excmo. Ayto. de Pinoso

«aunque a lo largo 
del año son muchas 
las ocasiones en que 

nuestro municipio se da 
a conocer, lo cierto es 

que el mes de febrero es 
el mes de la promoción 

de Pinoso…»

«En breve todos podremos hacer 
uso del Centro Cultural que 
necesita Pinoso»
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Centre Culturalc

El nou equipament cultural obrirà les seues portes el proper 6 de 
març a les 12 del migdia. I a partir d’ara acollirà els serveis de les 
Regidories de Cultura i Joventut, en un edifici que la regidora Sil-
via Verdú ha catalogat com “molt senzill, però molt funcional”.

Nosaltres hem volgut visitar algunes de les dependències que 
ja estan quasi equipades, per a mostrar-les als lectors de El Cabeço.

Un dia històric per al Pinós, la inauguració del nou Cen-
tre Cultural, on l’Alcalde del Pinós i la regidora de Cultura, Silvia 

Verdú, han posat molt interès perquè fóra inaugurada per la Pre-
sidenta de la Diputació, donat que l’organisme provincial ha su-
fragat una part molt important del finançament d’aquest centre.

Hem parlat amb la regidora perquè ens destaque algunes 
particularitats d’esta nova infraestructura, que esperem marque 
un nou punt d’inflexió per al poble, com ja va succeir l’any 1989 
quan s’inaugurava la Casa de Cultura, que ara donarà servei als 
col·lectius i associacions culturals i esportives. 

El 6 de març obrirà les portes
el Nou Centre Cultural «El Pinós»

El Cabeço: Què suposa per al poble tenir 
unes instal·lacions d’estes caracterís-
tiques?
Silvia Verdú: Com a regidora de Cultura, 
de la que depenen principalment la biblio-
teca, l’arxiu i totes les activitats culturals 
i de Joventut, és una satisfacció que tots 
estos departaments puguen estar final-
ment en un mateix edifici.

EC: En què milloraran estos serveis?
SV: Coneixem la situació de la biblioteca, 
que fins ara no complia la normativa, sent 
incòmode treballar donat que no hi ha 
aula per a estudiants. Respecte a l’arxiu, 
les condicions en què es troba demanaven 
una alternativa, ja que està a un soterrani 
i al costat d’una caldera. Pel que fa a 
l’actual centre juvenil, ha patit tres coses, 
disposar d’una sola aula, generant un poc 
un conflicte generacional, la ubicació, que 
és la pitjor, al costat del Badén amb molt 
trànsit i pagar un lloguer.

EC: Parles de molts departaments que a 
partir d’ara estaran al mateix lloc.
SV: Estem creant un edifici multifuncional, 
i en el cas del centre juvenil farem una 
jornada de portes obertes per a pares de 
fills d’eixes edats, i visites en horari esco-
lar per potenciar que el centre funcione 
amb moltíssims jòvens. A més, deixem de 
pagar un important lloguer mensual per a 
un centre d’oci que ara està molt estancat.
EC: En quant a les pistes esportives, una 
d’elles és una demanda de la gent jove?
SV: Sí, es una pista d’skate, amb diferents 

Entrevista:
SILVIA VERDÚ
Regidora de Cultura i Joventut

AULA DE FORMACIÓ D’ADULTS AULA DE FORMACIÓ BIBLIOTECA

TAULES PER A JOCS INFANTILSSALA POLIVALENHALL D’ENTRADA
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Centre Cultural c
mòduls. Actualment hi ha una passió per 
l’skate, de patins i de patinets, i creiem 
que és bo inaugurar l’edifici i que els xics 
vegen que poden practicar este esport.
EC: Què ha hagut d’assumir l’ajuntament?
SV: L’edifici va totalment equipat, però 
certes coses, com els vinils, certs jocs, 
les cortines de l’aula multifuncional... 
això, clar, no entrava. Estem acabant 
tots estos detalls perquè l’edifici siga 
totalment funcional des del primer dia, 
i que els usuaris ja puguen donar infor-
màtica, valencià, anar a l’espai jove o a la
biblioteca.
EC: S’han demorat les obres. A què es 
deu?
SV: Es va fer una ampliació temporal de 
dos mesos i mig, i entre les causes està 
la modificació tècnica del projecte de la 
Casa de D. Pedro, perquè l’empresa in-
tenta rehabilitar-la al màxim possible. 
Després, a l’edifici del nou Centre Cultural 
El Pinós, les modificacions són vàries, que 
a mesura que han anat sorgint hem consi-
derat que o les fas ara o després suposa-
ria un esforç econòmic major.
EC: Modificacions, com quines?
SV: Per exemple, al centre juvenil el pro-
jecte estava molt bé, però s’ha posat un 
tabic mòbil, com el de la Casa del Vi, per 
optimitzar les sales. Després l’empresa va 
proposar en les millores posar una aula 
més, i les pistes s’han dotat de grades. A 
més, la part central de l’edifici no estava 
dotada de calefacció.
EC: Això, clar, haurà incrementat el 
cost final de les obres
SV: D’un milió quatre-cents mil euros, el 
pressupost inicial, passarem a un milió sis-
cents o set-cents, ja que no s’ha tancat en-
cara la xifra perquè falta la liquidació. Dir 
això sembla moltíssim, però recorde que 
Diputació ens va concedir 900.000 euros. 
Si nosaltres en dediquem uns 800.000 a 
solucionar tots eixos problemes, crec que 
el projecte és viable, sense retallar en sec-
tors bàsics.
EC: El projecte ha tingut un ample con-
sens.
SV: Sí, i li agraix a la Corporació el seu 
recolzament, quasi tots van votar a favor. 
Personalment, com a Silvia, com a mare, 
com a mestra... crec que es un projecte 
molt necessari per al poble, de futur per 
als nostres fills i els nostres néts, i també 

estan els majors,... perquè la biblioteca, ja 
veureu, és grandíssima. La part d’infantil 
disposa de tauletes i prestatgeries per 
tal que ells mateixos puguen agafar els 
llibres.  Després està l’espai de primària i 
una altra aula per a estudiants de secun-
dària i universitaris, amb una il·luminació i 
una insonoritzat perfecta. Encara que ara 
es veuen parets de formigó, la gent quan 
entre dins es sorprendrà de la llum que 
tenen les dependències.
EC: L’actual Casa de Cultura es va cons-
truir fa 25 anys. Es preveu que estes 
noves instal·lacions puguen ampliar-se 
amb el temps?
SV: Sí que la té, és un edifici que podria pro-
longar-se cap on estan les pistes esporti-
ves, però hem sigut previsors, com en el cas 
de l’arxiu. Es va pensar fer-ho en dues plan-
tes però era molt incòmode, i el que hem fet 
és ampliar la capacitat lineal d’arxiu amb 
compactus, que multiplica les possibilitats 
cinc voltes més. En cultura tenim dues aules 
polivalents, que no estan tancades. També 
estan la Biblioeduca, que té un sentit però 
es podrà utilitzar per a altres necessitats; 
i la biblioteca, per suposat, que per fi reu-
nirà les dimensions adequades per als nos-
tres habitants i el possible creixement del 
poble. Quant a l’espai juvenil, evidentment 
que podria ser molt més gran, per a poder 
assajar els grups musicals,... però també és 
on podem arribar.

La Casa de Cultura, per molt que 
diguem, no dóna per a més. Les cases 
antigues són molt boniques, però lamenta-
blement no tenen espai per a un futur crei-
xement. Per això no creiem en el projecte 
d’ubicar-ho tot a la Casa de D. Pedro, era 
tornar a una altra Casa de Cultura. Quan 
no creus en projectes com eixe intentes 
treballar amb tots, i vull destacar les ges-
tions que ha fet l’alcalde reunint-se amb 
la presidenta de la Diputació i aconseguint 
que ens deixaren fer un canvi substancial 
que res té a veure amb el projecte origi-
nal. A més, el centre juvenil no es contem-
plava allí. Hem unificat i centralitzat tots 
els serveis a un lloc idoni, al Passeig de la 
Constitució.
EC: Què es farà amb l’actual Casa de 
Cultura?
SV: No es quedarà buida. A partir d’ara 
acollirà a moltes de les nostres associa-
cions. Els mitjans de comunicació podreu 

ampliar els estudis i tenir al costat el 
vostre arxiu, i no repartit en tres o qua-
tre soterranis. L’edifici comptarà amb 
els seus conserges... està tot previst. 
D’altra banda, si no haguérem invertit 
en l’edifici, ara quan entraren les asso-
ciacions s’hagueren trobat parets que es 
queien, i sols queda una aula per arreglar, 
la de la cafeteria, a més de l’entrada o 
rebedor.
EC: I ara queda la Casa de D. Pedro?
SV: Eixe tema porta un treball un poc més 
lent, perquè es tracta d’una casa antiga. 
Aleshores hi ha vegades que toques una 
part creient que està bé però no és així. 
Tal volta la solució més fàcil haguera estat 
tirar-la a terra i sabríem quan s’acabaria. 
Però no volíem, perquè és de les poques 
cases d’eixe tipus que ens queda i hem de 
lluitar pel nostre patrimoni. S’ha hagut de 
canviar la coberta, i això ha provocat que 
en lloc d’acabar per a últims de febrer es 
faça per a últims de març.

Sabem que no és una obra per a 
utilitzar-la ara, però quedarà renovada 
la façana, tota la coberta, i per dins s’ha 
netejat el pati, quedant l’edifici per a con-
tinuar rehabilitant-lo amb noves inver-
sions. Esta casa, una de les més antigues 
del Pinós, crec que pot ser un punt molt 
important per a moltíssimes coses, com 
la tourist-info, que podria estar al centre 
del poble. El pati i l’entrada de carruatges 
poden utilitzar-se per a exposicions, re-
cepcions, presentacions de llibres,... Volem 
mantenir el mateix pis, el mateix mobiliari, 
la mateixa decoració,... i podria ser com 
una casa-museu, des de la qual dinamitzar 
moltes activitats.
EC: En quant s’ha incrementat el pres-
supost?
SV: El modificat que hem fet és de 141.722 
euros més la liquidació, i parla de tot junt. 
En concret, a la Casa de D. Pedro el sos-
tre s’ha fet de fusta, i es veurà per dins. 
Més que un modificat econòmic es tècnic, 
perquè significa una rehabilitació íntegra 
de la casa, proposada per un dels millors 
restauradors, pagat per l’empresa Coyre, 
que va dir que s’havia de fer d’esta ma-
nera. Era una de les millores que pagava 
l’empresa adjudicatària. I els principals 
canvis estaven més bé al nou centre cul-
tural, perquè després costaria molt més 
fer-les a posteriori. 
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El Ayuntamiento evita
el incremento del IBI

Liquidación positiva del presupuesto 
de 2014

Las tasas educativas y 
culturales, puestas al día

Solicitada ayuda 
para formación 
y rectificación 
del inventario de 
bienes y derechos

En vigor los últimos 
presupuestos de la legislatura

Durante este 2015, los pinoseros seguire-
mos pagando la misma cuantía por el Im-
puesto de Bienes Inmuebles, tras aprobar 
el ayuntamiento, en pleno, un descenso del 
coeficiente hasta el 0,60, equilibrando de 
esta forma el incremento de los valores ca-
tastrales aprobado por el gobierno nacio-
nal, y que en el caso de Pinoso es del 13%, 
ya que Catastro no ha actualizado los datos 
de nuestro municipio desde el año 1987.

Dado que por ley los valores catastrales 
han de actualizarse cada cinco años, el mi-

nisterio obliga mediante decreto ley a equi-
parar el valor de mercado de las viviendas, 
estableciendo que los ayuntamientos en esta 
misma situación tengan que incrementar el 
valor catastral. Para calcular el recibo del IBI, 
cada ayuntamiento aplica un coeficiente, al 
que también habría que sumar ese 13%. Por 
ello, la corporación en pleno aprobó la pro-
puesta del Equipo de Gobierno de reducirlo 
y que el recibo se quede igual que estaba. El 
contribuyente pagará lo mismo, pero verá re-
valorizado el valor catastral de su vivienda.

Con esta medida, que beneficiará a 
todos los ciudadanos, el consistorio in-
gresará una cuantía menor por este con-
cepto, unos 150.000 euros, lo que obligará 
al ayuntamiento a realizar unos ajustes 
que, según el edil de Hacienda, se pueden 
asumir dada la buena salud económica 
de las arcas municipales. La medida se 
acerca al coeficiente mínimo permitido, el 
0,56 %, cuando hay municipios que no tie-
nen más remedio que aplicar el máximo, 
que es del 1,23%. 

Mientras todavía hay muchos municipios 
sin aprobar sus presupuestos para este 
año, en Pinoso se presentó la liquidación 
del ejercicio 2014 el 27 de enero. Para 
el edil de Hacienda, Francisco José López 
Collado,  es un ejemplo a seguir, ya que 
“parece un tema menor, pero significa que 
cumples con los plazos e inicias un año com-
pletamente limpio”.

Además, el balance económico ha sido 
muy positivo, ya que el resultado del año es de 
294.291,24 euros y el remanente de tesorería es 
de 2.165.451,27 euros.

Por otro lado, el último informe trimestral 
de morosidad recoge que el periodo medio de 
pago a proveedores es de 31 días, y de unos 60 
en los casos que más se excede. En cuanto al 
pago de tesorería, es de 4 días. “El proveedor 
agradece esa agilidad, ya que es una manera 
de contribuir al mantenimiento de empleo en 
Pinoso”, destacaba el edil de Hacienda.

Datos de esta legislatura que el edil de Ha-
cienda, Francisco José López Collado, expuso 
en una entrevista en Radio Pinoso, anunciando 
también que en este ejercicio 2015 se completará 
la cancelación de la deuda bancaria, que se ha 
reducido en unos 5 millones de euros y la de pro-
veedores en unos 3 millones. A pesar de ello, con-
sidera que hay que mantener el nivel de exigencia 
y evitar las malas experiencias anteriores. 

Con el fin de adaptarlas a la realidad actual y a la necesidad 
cultural de la localidad, en el primer pleno del año se aprobó ac-
tualizar las tasas de los servicios educativos que presta el ayun-
tamiento, mejorando algunos conceptos y manteniendo los mismos 
importes en lo referido a los cursos de formación (como yoga, inglés, 
valenciano, pintura, mecanografía, cerámica, baile e informática). Del 
mismo modo, también se modificaron las tasas por prestación de los 
servicios lúdicos y culturales. 

Las administraciones públicas están obliga-
das por la “ley de Transparencia” a poseer 
un inventario actualizado de todos sus bie-
nes y derechos, haciendo accesible y publica 
la información sobre los mismos (edificios, 
terrenos, mesas, sillas, ordenadores…) 

Es por ello, que en cumplimiento de la ley, el 
Ayuntamiento de Pinoso ha solicitado a la Dipu-
tación Provincial una subvención para adquirir el 
módulo del Sistema de Gestión Patrimonial “GPA” 
con el fin de mejorar la gestión del consistorio, te-
niendo en cuenta que el importe a subvencionar 
sobre el coste total de los trabajos realizados será 
de 4.400 euros por inventario y Ayuntamiento. Para 
poder optar a esta subvención los ayuntamientos 
han de estar adheridos al Plan moderniza 7.0. 

El 27 de enero, el Boletín Oficial de la provincia publicó la aproba-
ción definitiva del Presupuesto del Ayuntamiento de Pinoso para el 
ejercicio 2015, y cuyo montante se eleva a 12.888.012,49 euros. Por 
tanto, ya son operativos. Igualmente quedaban aprobadas, de manera de-
finitiva, las bases de ejecución y la plantilla de personal para el presente 
ejercicio. La sesión plenaria se llevó a cabo el 23 de diciembre, de manera 
excepcional, en la sala de conferencias de la “Casa del Mármol y del Vino”, 
en deferencia al portavoz del Bloc-Compromís, recientemente operado. 
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Diputación subvenciona la pavimentación 
de la calle Calderón de la Barca

Obras en el Jardín Municipal

El coste inicial de las obras asciende a 450.000 euros, de los 
cuales el 80% (360.000 euros) asume el ente provincial y el 
restante 20% (90.000 euros) el Ayuntamiento de Pinoso.

El 22 de enero, el organismo provincial ce-
lebró un pleno extraordinario y urgente en 
el que dio el visto bueno a la subvención 
de estas obras, dentro del Plan Provincial 
de Cooperación a las Obras y Servicios de 
Competencia Municipal para 2015. Tras la 
sesión, el diputado socialista y portavoz de 
obras Jaume Pascual se puso en contacto 
con el alcalde de Pinoso para comunicarle la 
noticia, comentándole que “se han cumplido 
los compromisos que el grupo socialista pro-
vincial había adquirido con el Ayuntamiento 
de Pinoso de trabajar en Diputación para su 
aprobación, prioritaria para la economía local 

y provincial, por el servicio que va a prestar 
especialmente al sector del mármol”.

Para las arcas municipales supondrá una 
inversión de 90.000 euros, que están refleja-
dos en los presupuestos de este año, ya que 
el alcalde considera que se trata de una obra 
necesaria, debido al importante tráfico de ve-
hículos pesados que la atraviesan. Se calcula 
que unos 400 camiones pasan diariamente por 
Pinoso, y “puesto que el proyecto de la Ronda 
Suroeste está parado en Conselleria, teniendo 
en cuenta la demanda y preocupación vecinal, 
la alternativa ha sido remodelar la calle Calde-
rón de la Barca y paliar de forma preventiva los 
perjuicios que provoca a la ciudadanía” citó 
el Alcalde en los micrófonos de Radio Pinoso.

Además, el ayuntamiento, consciente de las 
necesidades de los vecinos que gustan caminar, 
correr o pasear por el municipio, ha tenido en 
cuenta también en este proyecto habilitar una 
calzada de dos sentidos y una acera de 3 me-
tros que permita estas prácticas deportivas. 

En menos de tres meses, el parque pre-
sentará una nueva imagen, una vez acaben 
las obras que está llevando a cabo la em-
presa MAINCO, a la que fueron adjudicadas 
por un coste de 114.950 euros, sufragados 
íntegramente por Diputación.

La actuación consiste en una reforma 
integral, modernización y mejora de esta 
zona de esparcimiento, solucionando de 
manera definitiva el problema existente en 
los muros que delimitan el jardín, que se 
encontraban muy deteriorados, y de vez en 

cuando era preciso hacer actuaciones pun-
tuales para repararlos. También se remode-
larán los tres accesos de entrada al parque, 
el mobiliario y la zona de caucho. Por lo que 
respecta a los juegos infantiles, al no estar 
incluidos en la subvención provincial, será el 
ayuntamiento el que se haga cargo de ellos.

El Jardín Municipal es uno de los espa-
cios públicos más visitados del pueblo por sus 
jardines o zonas de juego, acogiendo también 
buena parte de los acontecimientos cultu-
rales, deportivos o festivos del municipio. 

PUENTES MÁS ACCESIBLES Y 

MEJORAS EN EL BADÉN

Dos puentes del Badén de Rico Lucas, ubi-

cados en calle Castellón, están mejorando 

en accesibilidad, habilitando rampas regla-

mentarias. Las obras han contado con un 

presupuesto de 30.000 euros, sufragados 

al 100% por la Diputación.

Por otro lado, los muros del último 

tramo del badén, entre las calles Zaragoza 

y Calderón de la Barca, ya ofrecen una 

mejor imagen tras dotarlas de una capa 

de revestimiento impermeabilizante. Las 

obras se incluyen en el Plan de Empleo 

Conjunto de las administraciones públicas 

(Diputación, Generalitat y Ayuntamiento), in-

virtiendo cada organismo 3.492,24 euros. 

ACTUACIONES EN VARIAS CALLES 

DEL CASCO URBANO

Debido al mal estado de las aceras existen-

tes en uno de los tramos de la carretera de 

Jumilla (entre el Paseo de la Constitución 

y la calle Zaragoza), el Ayuntamiento de 

Pinoso está acometiendo una actuación 

consistente en su sustitución, encargán-

dose de ello la brigada de obras municipal.

En el actual presupuesto 2015 se han 

consignado 120.000 euros para el asfaltado 

de calles como Centro y Cuevas, además 

del entorno del futuro complejo cultural, 

donde se asfaltarán calles que ya pre-

sentaban deficiencias antes de las obras 

(Miguel Hernández, Avenida Pablo Iglesias, 

Primero de Mayo y La Romana). Al mismo 

tiempo se actuará en el Paseo de la Consti-

tución, en el tramo que comprende desde 

el Área de Medio Ambiente hasta el cruce 

con la calle Miguel Hernández. 
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30.000 euros para los 
afectados por el pedrisco

Cambios en la adjudicación 
de parcelas en los huertos 
urbanos
Debido a que existen parcelas en desuso en los Huertos Urbanos 
Ecológicos tras el proceso de adjudicación, el Ayuntamiento de 
Pinoso ha modificado la ordenanza con la finalidad de aprove-
char de manera temporal las parcelas agrícolas que no hayan 
sido concedidas. Por tal motivo, a partir de ahora, y tras el pro-
ceso de convocatoria, las parcelas que queden desiertas se podrán 
adjudicar directamente siempre y cuando se solicite y se cumplan 
con los requisitos. La vigencia de las autorizaciones será de un año, 
pudiéndose acordar la prórroga de las mismas por un periodo de 
igual duración. 

La empresa provincial Proaguas ha abierto el plazo de licitación 
de estas obras, una actuación recogida en el convenio de cola-
boración suscrito entre la Diputación de Alicante y la Entidad 
Pública de Saneamiento de Aguas Residuales (EPSAR). En la de-
puradora de Pinoso se mejorará el proceso biológico de la estación. 
Unas obras valoradas en 395.309 euros y con un plazo de ejecución 
de seis meses. Se pretende mejorar la depuración y la construcción 
de un tanque de homogeneización que amortigüe la entrada de fuer-
tes cargas contaminantes a la planta. La EDAR está dimensionada 
para un caudal de 1.287 metros cúbicos al día y recibió una media de 
864 metros cúbicos al día en el año 2013. 

Los vecinos que sufrieron daños de pedrisco el pasado 4 de octubre 
de 2013, recibirán próximamente la ayuda municipal que asciende a 
30.000 euros y que estaba consignada en los presupuestos de 2014.

Cada uno de los 52 vecinos de las pedanías de Lel, Ubeda y Paredón, 
recibirán el 20,28% de la cantidad individual que solicitaron. De esta forma, 
el consistorio ha optado por realizar un reparto proporcional y equitativo.

La justificación de los gastos de reparación, mediante facturas 
y fotografías de los desperfectos presentadas, asciende a 147.858,84 
euros, de los cuales 145.019 euros corresponden a construcciones y 
2.839 euros a vehículos. 

VISITAS A LA CASA DEL MÁRMOL Y DEL VINO

En estos primeros meses del Centro de Interpretación “Casa del 

Mármol y del Vino” han sido muchos los pinoseros y visitantes 

que se han interesado por este proyecto museístico. Desde su 

inauguración, por las instalaciones han pasado cerca de 1.500 

personas, destacando el interés de colectivos sociales y centros 

educativos, además de las visitas guiadas ofrecidas con motivo 

del Día del Villazgo y la Mostra de la Cuina. 

CALENDARIO ILUSTRADO

Un año más, SAPESA ha repartido en Pinoso su calendario anual, 

ilustrado  por los escolares de Primaria. Los ganadores del con-

curso fueron: por el CEIP Santa Catalina: Noa Ivana Navarro (de 

1º PIP) y Fiorella Melani Pucha-Vera (de 6º PIP); y por el CEIP San 

Antón: Sara Pagán Albert (de 1º B) y Hugo Mira Payá (de 5º A). 

La empresa también obsequió a cada centro educativo con una 

dotación económica para material escolar. 

ENTREGADOS LOS NUEVOS PANTEONES

El Ayuntamiento de Pinoso entregó el 29 de enero los títulos de 

concesión de los 16 panteones que recientemente se han cons-

truido en el cementerio municipal, a los vecinos que lo solicita-

ron. A partir de ahora, los titulares podrán iniciar el traslado de 

los restos de sus familiares del antiguo cementerio a su respec-

tivo panteón. La concesión caduca dentro de 75 años, teniendo 

los familiares que volver a solicitarla. 

AGUAS

Licitada la mejora de la 
depuradora de Pinoso
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Ampliado el horario 
de urgencias

En marcha una campaña de prevención 
del cáncer colorrectal

Balance del transporte sanitario del año 2014

El lunes 2 de febrero comenzó a prestar servicio. Días previos, 
el 30 de enero, se había celebrado una reunión en el Ayunta-
miento de Pinoso, en la que, entre otras cosas, el alcalde Lázaro 
Azorín y la edil de Servicios Sociales, Elisa Santiago, solicitaron 

a la gerente del Departamento de Salud de Elda, Sofía Clar, y la 
directora médica de atención primaria, Conchi Fernández, que 
Conselleria dotara al Centro de Salud de Pinoso de un celador. 
De esta manera queda cubierto el servicio entre las 15:00 y las 21:00 
horas, lo que permite que los conductores de la ambulancia del ayun-
tamiento no tengan que asumir esas funciones, y podrán emplear ese 
tiempo en formación.

La directora de atención primaria también comunicó que ya se 
han solicitado a las instancias superiores el enfermero y el médico 
que se necesitan para que quede perfectamente cubierto el servicio 
mañana y tarde.

En la reunión se propuso la suscripción de un convenio entre el 
ayuntamiento y Conselleria con el fin de dejar establecidas las fun-
ciones concretas del personal adscrito al ayuntamiento que trabaja 
en el centro sanitario, y se demandó que, en la medida de lo posible, 
puedan implantarse en el centro de salud los servicios de ginecología 
y traumatología. 

El Punto de Atención Continuada (PAC) de Pi-
noso, encargado de atender las urgencias ex-
trahospitalarias de la población asignada a la 
zona básica de salud, ha ampliado su horario de 
atención al público, de modo que ahora atiende 
a la población desde las 15 horas, en lugar 
de entrar en funcionamiento a las 21 horas.

La modificación del horario ha supuesto 
que el PAC funcione desde las 15 horas hasta las 
8 del día siguiente durante los días laborables, de 
lunes a sábado, y las 24 horas los domingos y fes-
tivos. Asimismo, la actividad del Centro de Salud 
se realiza ahora en horario de 8 a 15 horas, mo-
mento en el que entra en funcionamiento el PAC.

Esta reorganización ha supuesto una mayor 
dotación presupuestaria para Pinoso en términos 
de ampliación de horarios de guardia y un au-
mento de los recursos humanos por las mañanas, 
ya que el personal sanitario que prestaba servicio 
en horario vespertino pasa ahora a la mañana. 

Cerca de 9.000 ciudadanos del Alto y Medio 
Vinalopó han participado ya en el programa 
de prevención de cáncer de colon que el 
Centro de Salud Pública de Elda está lle-
vando a cabo con el objetivo de detectar 
de forma precoz y antes de que aparezcan 
los primeros síntomas y, en consecuencia, 
reducir la mortalidad por esta patología 
y utilizar tratamientos menos agresivos, 
mejorando la calidad de vida de los pacien-
tes. El programa fue presentado en Pinoso el 
pasado 11 de diciembre y desde entonces el 
Centro de Salud Pública de Elda envió carta de 
invitación a los vecinos de Pinoso y Algueña de 
entre 50 y 69 años.

Respecto a los resultados del pro-
grama, en su primer mes de desarrollo el 
porcentaje de participación se situó en 
torno a un 45%. Del total de personas que 
han participado, un 7% dio positivo en la 

prueba de sangre oculta en heces, y, por 
tanto, se les ha realizado una colonoscopia 
para determinar el diagnóstico.
¿CÓMO FUNCIONA EL PROGRAMA?

Las personas incluidas en el programa 
reciben una carta de la Conselleria de Sa-
nitat invitándoles a participar, con una 
tarjeta de aceptación que deben enviar al 
Centro de Salud Pública de Elda para que les 
remitan el material, y con las instrucciones 
necesarias para la toma de muestras en su 
domicilio. Los usuarios han de depositar la 
prueba en urnas habilitadas para ello en su 
Centro de Salud, para ser analizadas por 
el laboratorio del Hospital. Los resultados 
negativos se comunican por carta y los 
positivos se notifican a través de los mé-
dicos de cabecera, quienes informan de la 
indicación de la colonoscopia como prueba 
diagnóstica. 

La Concejalía de Sanidad nos ha remitido el resumen de los servicios 
que ha realizado el vehículo sanitario que permite el desplazamiento 
de muchos pinoseros a los centros sanitarios de Monóvar y Elda. 

Por otra parte, desde octubre de 2014 este vehículo también 
presta servicio por las tardes a varios colectivos del municipio. 

AMBULATORIO HOSPITAL MAMOGRAFÍA MONÓVAR U.C.A.* TOTAL

607 1.497 11 431 39 2.585

ASOCIACIÓN USUARIOS DESTINO

H2 CROL 32 semanales desde octubre Piscina de Monóvar

UNIÓN LÍRICA 16 semanales desde octubre Conservatorio de Elda

FIBROMIALGIA 7 semanales durante 2 meses Balneario de Fortuna

SANIDAD

El Centro de Salud ya dispone de celador por las tardes

*U.C.A UNIDAD DE CONDUCTAS ADICTIVAS
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INDUSTRIA

Incertidumbre tras concluir el plazo 
del permiso de investigación sobre el 
proyecto de almacenaje de hidrocarburos

Tras seis años pendientes del futuro del 
Monte Cabezo, el 31 de enero expiraban 
los permisos de investigación ‘Aries-1’ y 
‘Aries-2’ otorgados en enero de 2009 por 
el Gobierno Central a la empresa Invexta 
Recursos con el fin de estudiar la posible 
ubicación en sus entrañas de un depósito 
de almacenaje de hidrocarburos.

Los servicios jurídicos del Ayuntamiento 
de Pinoso, ante la incertidumbre de lo que 

pueda ocurrir a partir de ahora sobre los resul-
tados de la investigación, y la posibilidad de am-
pliar el periodo de estos permisos, se puso en 
contacto con la Subdelegación del Gobierno en 
Alicante, que transmitió al Ayuntamiento que 
la legislación sí permite ampliar los permisos 
hasta un 50% antes de expirar los plazos (Ley 
de Administrativo Común 13/92, artículo 49).

En ese sentido, el alcalde Lázaro Azorín, 
ha vuelto a solicitar al Ministerio de Industria 
información para saber si Invexta Recursos ha 
solicitado tal ampliación, volviendo a expresar 
que el Monte Cabezo no es el lugar más idó-
neo. Esta pregunta también la formuló el grupo 
parlamentario socialista en el Congreso de los 
Diputados, junto a otras acerca de las intencio-
nes que tiene el Gobierno sobre el tema de la 
creación de una reserva estratégica, así como 
sobre los resultados de las investigaciones. 

Adjudicadas las naves industriales

Autorizada la transmisión del derecho 
de arrendamiento de una parcela de las 
canteras

El 22 de diciembre se aprobó en pleno, 
por unanimidad, la adjudicación mediante 
concurso, en régimen de arrendamiento, 
de las cuatro naves para uso industrial 
ubicadas en las calles Dos y Seis del Po-
lígono Industrial “El Cabezo”. La nave nº 
1 (386 m2) se ha adjudicado a la empresa 
MANUFACTURAS EL MOCASÍN por importe de 

4.168,00 € anuales. La nave nº 2 (382 m2) la 
ocupará CONECTA-3 por importe de 4.125,60 
€ anuales. En la nave nº 3 (448 m2) estará 
la empresa PACO SABATES, S.L, por importe 
de 4.838,40 € anuales. Y la nave nº 4 (508 
m2) se ha adjudicado a KIOVAS PINÓS, S.L.U, 
por importe de 5.486,40 € anuales. Todos los 
casos con el IVA excluido. 

Se trata de la parcela B-J del Monte Coto, 
y esta autorización del ayuntamiento era 
imprescindible para que sea posible la 
fusión por absorción de la empresa Ber-
mármol por Levantina. Así se aprobó en el 
pleno extraordinario del 23 de diciembre, en 
el que el edil de Montes, José Perea, argu-
mentó que se ajustaba a la legalidad y a los 
pliegos en vigor. El alcalde explicó que, desde 
que la empresa solicitó dicha autorización, se 
ha trabajado para llegar a un acuerdo que sea 
beneficioso para ambas partes. 

EL PARO DESCENDIÓ EN 2014

Afortunadamente el número de personas ins-

critas en las listas de desempleo en nuestra 

localidad sigue reduciéndose, tal y como lo 

demuestra el dato del paro registrado en el 

año 2014, ya que el mes de diciembre acabó 

con 772 personas inscritas, lo que significa que 

24 personas abandonaron las listas del paro en 

2014 (en el año 2013 fueron 87 y en 2012 au-

mentó en 43 personas). 

BECAS PARA ESTUDIANTES DE 
POSTGRADO

Por segundo año, Fundación Levantina ha 

convocado su programa de ayudas a titulados 

universitarios que cursan un master de espe-

cialización en las áreas de Gestión Comercial 

Internacional, Organización Industrial y Piedra 

Natural, concediendo 4 becas. Los beneficia-

rios se conocerán el 24 de febrero y disfruta-

rán de una ayuda de 1.500 euros para estudios, 

más la realización de las prácticas del máster 

en Grupo Levantina del 2 de marzo al 31 de julio 

de 2015, (prácticas que se remuneran con 680 

euros brutos al mes). Desde el 9 al 20 de fe-

brero se están desarrollando las entrevistas. 

APARECEN RESTOS HUMANOS DE 
UNA MUJER ENTERRADA HACE MÁS 
DE 25 AÑOS

Los encontró un vecino de la pedanía de 

Ubeda, cuando realizaba una zanja en su pro-

piedad, cerca de su vivienda, debido a unas 

obras de ampliación, y a un metro y medio de 

profundidad. Todo parece indicar que habrían 

sido enterrados hace unos 30 años, y el exa-

men forense apunta a que la víctima tendría 

entre 18 y 25 años, siendo sepultada desnuda.

Los restos fueron descubiertos el 6 de febrero, 

y la Guardia Civil cerrará la investigación al 

haber prescrito los motivos de su falleci-

miento, aunque los restos se conservarán en 

el Cementerio Municipal por si fuera necesario 

someterlos a pruebas genéticas.

Los vecinos de Ubeda siguen pregun-

tándose por la identidad de esta persona, 

ya que en la pedanía se conocen todos, y la 

desaparición de un vecino hace más de 30 

años, cuando se produjo el enterramiento, 

se hubiese sabido. 
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Medi Ambient m
Nous arbusts a 
l’Aula de la Natura

Modificada l’ordenança de convivència 
ciutadana per incloure sancions als 
abocaments incontrolats

Més de 25 palmeres 
afectades pel 
morrut roig

S’intensifica la vigilància per al control 
dels animals de companyia

Mónica López, en les commemoracions dels 25 anys de dades 
meteorològiques al Pinós

Contractades 9 persones gràcies als 
programes Salari Jove i EZONAI

La coneguda presentadora de l’espai del 
temps a Televisió Espanyola estarà el proper 
20 de febrer al Pinós per a participar, junt 
amb Jorge Tamayo, delegat de l’Agència Es-
tatal de Meteorologia a la Comunitat Valen-
ciana, en una jornada sobre meteorologia que 
s’ha organitzat per a presentar un dossier 
que recull les dades meteorològics dels últims 

25 anys pel mestre Agapito Gonzálvez, qui va 
instal·lar en l’any 1990 la primera estació au-
tomàtica al col·legi Santa Catalina. Els actes 
programats inclouran xarrades per als joves de 
l’institut (a les 12 del migdia) i la presentació del 
dossier per a tot aquell que vulga assistir, en 
un acte que tindrà lloc al Centre d’Interpretació 
“Casa del Marbre i del Vi” (a les 19:00 hores). 

Dins els treballs de conservació de 
l’entorn d’este espai natural, des de fi-
nals d’any compta amb cinc exemplars 
d’arboços (“madroños”), espècie que 
s’adapta molt bé i ràpid a la zona. El pro-
jecte de carril-bici ha fet necessari trasplan-
tar eixos cinc exemplars, que es trobaven a 
la zona verda del polígon El Cabeço, davant 
el magatzem municipal. Els exemplars s’han 
plantat al costat del refugi, prop de l’aula. 

Després de la recent localització 
d’abocadors incontrolats al perímetre de 
l’ecoparc municipal i de diverses campan-
yes de sensibilització, l’Ajuntament del 
Pinós ha modificat l’Ordenança Municipal 
de Convivència Ciutadana en l’Espai Públic, 

per a que incloga a partir d’ara un qua-
dre de sancions que penalitze els autors 
d’abocaments incontrolats de residus, re-
collint les que marca la legislació autonò-
mica en aquest tema. Les sancions oscil·laran 
entre els 300 i 600 euros, segons la gravetat. 

Les regidories de Parcs i Jardins i de Medi 
Ambient continuen amb la campanya con-
tra el Rhynchophorus ferrugineus (morrut 
roig o “picudo rojo”), que està minvant el 
nombre de palmeres del terme municipal 
a causa de l’atac d’este tipus d’escarabat. 
En l’actualitat hi ha censades 197 palmeres, i 
d’elles més de 25 van patir l’atac de l’insecte, 
la qual cosa va obligar el propietari a elimi-
nar la palmera. L’ajuntament continua aler-
tant als propietaris de zones verdes i jardins 
on existisquen palmeres, perquè comproven 
si els seus exemplars continuen sans o han 
sigut atacats.

Per tal de conscienciar als propietaris de 
mascotes de la seua responsabilitat a l’hora 
de recollir els excrements, els agents de la 
Policia Local van augmentar la vigilància en 
parcs i jardins, vetllant perquè es complisca 
d’esta manera l’ordenança municipal de con-
vivència ciutadana, on s’estableix que tots els 
animals, quan transiten pels espais públics, ani-
ran proveïts de la placa d’identificació i deguda-
ment controlats mitjançant corretja o el mètode 
més adequat per a cada espècie. Els gossos 

considerats potencialment perillosos han de 
circular amb boç apropiat, i amb cadena o co-
rretja no extensible de menys de dos metres.

El consistori aconsella sempre que el 
propietari, en eixir al carrer amb el seu ani-
mal de companyia, porte una bossa per reco-
llir els excrements, per evitar les molèsties i 
olors que produeixen a veïns i vianants. En 
cas d’incompliment, els agents cursaran la 
corresponent sanció administrativa (entre 
els 60 i 750 euros). 

El 29 de desembre s’incorporaven al grup de 
treball de l’Àrea de Medi Ambient tres per-
sones més (una administrativa i dos tècnics 
forestals de grau mitjà) dins del programa 
Salari Jove, per un període de 6 mesos. Unes 
contractacions que es sumen als dos tècnics 
que ja estaven treballant, i als 4 peons forestals 
que també s’han contractat gràcies al programa 
EZONAI, que promou l’ocupabilitat dels joves 
menors de 30 anys. Les subvencions s’han desti-

nat a sufragar els costos salarials corresponents 
a les contractacions dels joves desocupats, 
en la modalitat de contracte en pràctiques. 
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UNIÓ LÍRICA PINOSENSE

La banda del Pinós 
a València
La societat musical va tancar els actes 
del seu 85é aniversari oferint un con-
cert extraordinari de la banda titular a 
la ciutat de València, que va tenir lloc 
el passat 1 de febrer, a la sala Iturbi del 
Palau de la Música. La junta directiva de 
la societat musical va pensar en fer aquest 
concert en un dels temples musicals de la 
Comunitat, per celebrar el seu efemèride 

posant-se en contacte amb el Palau, qui 
va designar la data d’acord a la seva pro-
gramació. Els músics pinosers no van estar 
sols, ja que els van acompanyar socis i 
amants de la música, que van viatjar a Va-
lència en autobús i en vehicles particulars, 
gaudint de la capital del Túria. La Regidoria 
de Cultura va col·laborar en les despeses de 
desplaçament dels músics. 

LA BANDA TITULAR CREIX
El 27 de desembre van incorporar-se a la 
banda titular els músics Claudia Mira, Mi-
randa Rico, Maria Expósito i Lucía Escan-
dell (clarinets), Fabián Sánchez (trompeta), 
Jairo Oliver (trompa) i Inet Poveda (oboé), 
en un concert de Nadal on també actua-
ren la banda juvenil i el cor de l’Escola de 
Música. 

Nou servei de la B.I.M. 
«Maxi Banegas»

El Pinós es beneficia 
del Pla Provincial 
d’Ajuda als Arxius 
Municipals

El fons bibliogràfic s’incrementa fins als 
17.942 exemplars

Ja està disponible la nova plataforma de 
préstec de llibres electrònics eBiblio, un 
nou servei de la Biblioteca Pública Muni-
cipal “Maxi Banegas” per al préstec de 
llibres electrònics. Accedint a http://comu-
nitatvalenciana.ebiblio.es és possible la lec-
tura de llibres electrònics a través d’internet. 

Per a poder accedir a este nou servei, 
promogut pel Ministeri de Cultura i la Con-
selleria d’Educació, Cultura i Esports la Ge-
neralitat Valenciana, és necessari disposar 
del carnet d’usuari de la Xarxa Electrònica de 
Lectura Pública Valenciana. Si no disposa del 
carnet d’usuari o no coneix la seua contra-
senya d’usuari, pot dirigir-se a la Biblioteca, 
on podrà ampliar la informació. 

L’Àrea de Modernització de la Diputació 
ha impulsat recentment una comunitat 
d’aprenentatge integrada per distints ar-
xivers locals de la província, entre ells El 
Pinós, amb l’objectiu d’elaborar un model de 
reglament de gestió documental aplicable a 
les institucions locals alacantines. 

USUARIS AMB CARNET DE LECTOR

ALTES TOTAL

62 1.802

ADULTS INFANTIL COL·LECTIU ADULTS INFANTIL

40 20 2 1.244 537

USUARIS INTERNET: 1.433

CONSULTES A L’OPAC WEB XARXA DE LECTURA PÚBLICA VALENCIANA: 4.739

FONS

ALTES TOTAL

602 17.942

VISITANTS: 9.428

INFANTIL ADULTOS

XIQUETES XIQUETS DONES HOMES

1.401 1.583 3.756 2.707

PRÈSTECS: 5.263

LLIBRES MATERIALS ESPECIALS

4.468 408

Castellà Valencià Altres Audiovisuals Sonors Electrònics

4.011 739 118 354 25 16

PRÈSTEC INTERBIBLIOTECARI: 32

ACTIVITATS (sessions)

Formació d’Usuaris 15

Visites escolars 20

Animació Lectora 22

Dia del Llibre 9

Club de Lectura 25

Baül de Meldo (lots) 28

Altres 15

Concursos i premis 4

La Biblioteca Pública “Maxi Banegas” ens ha facilitat un balanç del passat any 2014, del que es 

desprèn que s’han adquirit 602 nous títols, entre altres dades que els oferim a continuació. 
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MONTE DE LA SAL

Vesprada de boleros
La vesprada freda d’hivern del diumenge 25 de gener no 
va ser obstacle perquè el Teatre-Auditori “Emilio Martínez 
Sáez” s’omplira de gent per a escoltar a cantants locals in-
terpretant els grans boleros de sempre. Abans i després del 
concert, els presents van poder gaudir de l’art pictòric d’artistes 
locals, com Adrián Albert, Aurelia, Vicente Hernández o Dani Bravo, 
entre d’altres. La vesprada va acabar amb un berenar del “Albañil”, 
composat principalment d’ametlles, cacaus i torrats, acompanyats 
de vi i mistela de la terra. 

La Rondalla Coral “Monte de la Sal” va 
participar, un any més, al Festival de 
Cançó Popular Nadalenca que porta 19 
anys celebrant-se al Palau de la Mú-
sica, organitzat per la Federació de 
Folklore de la Comunitat Valenciana, re-
unint a més de 400 coralistes de grups 
d’Albacete, València, El Pinós, Alcoi, 
Quart de Poblet, la Pobla de Vallbona, 
Canals i Alaquàs. Cadascuna va inter-
pretar tres cançons populars, dues de les 
quals eren de la seua respectiva comarca 
o província i l’altra lliure, acabant l’acte 
interpretaran tots junts “Camina Maria”, 
nadala popular alcoiana. 

El 5 de febrer, els alumnes de 6é de 
Primària dels col·legis públics del Pinós 
van tenir oportunitat de conèixer alguns 
aspectes relacionats amb les celebra-
cions del Villazgo i els oritges del Pinós 
com a poble independent. César Pérez, 
el coordinador dels Mitjans de Comunica-
ció Municipals, i l’arxivera municipal Clara 
Isabel Pérez, van oferir als xiquets una xa-
rrada en la qual se’ls ha fets partícips de 
les commemoracions que es celebrarien el 
diumenge següent, i fent-los comprendre la 
importància que va tenir per als habitants 
d’estes terres aquell 12 de febrer de 1826, 
d’ara fa 189 anys. 

Des de la Regidoria de Cultura i Jo-
ventut estan donant continuïtat a les 
rutes senderistes pel nostre entorn, 
com la celebrada el diumenge 18 al 
Cerro del Agudo (situat a entre La Mu-
rada i Barbarroja). Els 25 participants 
van ascendir al pic del Agudo, que té 725 
metres d’altura, gaudint de paisatges de 
gran bellesa natural. Més recentment, el 
15 de febrer, es va portar a terme una 
altra ruta, amb destinació a la Penya de 
la Mina (a la serra de l’Algayat), reco-
rrent senders que voregen els especta-
culars murs rocosos que cauen a tall des 
del cim. 

Si el mes de desembre va estar carregat 
d’actuacions i representacions teatrals 
lligades al Nadal, el ritme s’ha mantingut 
en les primeres setmanes d’enguany.

Recordar l’èxit dels musicals “Annie”, 
de Taules Teatre, i “Arena en Danza”, de 
Yorick Teatro, durant les festes. També van 
agradar molt, sobretot al públic més jove, 

les representacions de “El árbol mágico 
de la Navidad”, de la mà de la companyia 
madrilenya Hilando Títeres, la funció per a 
escolars “El Sr. Lletraferida”, de la compan-
yia teatral La Dependent, o les representa-
cions en anglès de Face2Face Company, que 
enguany va representar les obres titulades 
“Throne Raiders”, “Mcbeths” i “Monster 
Madness”. I el públic més adult va tenir 
lloc de gaudir d’una obra clàssica, com “La 
Malquerida”, posada en escena per Alquibla 
Teatro, o la més recent, “Acò és pa cagar-
se. L’empastrà 2”, amb la tornada de Pot de 
Plom i Xavi Castillo al Pinós.

Deixant a banda el teatre, el públic pi-
noser també ha pogut gaudir estos mesos 
d’altres espectacles, com “Circus Imagi-
narius”, el festival de l’escola d’aeròbic 
de Judith Martín i l’Escola Municipal de 
Ballet. 

Nadales pinoseres a 
València

Apropant el Villazgo 
als escolars

Noves rutes 
senderistes

Canvi d’any amb nombroses cites culturals
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Així ho va comunicar l’alcalde en la reunió del 
Fòrum Ciutadà del 12 de febrer, explicant els 
tràmits encaminats a què les dependències de 
l’edifici alberguen altres usos mentre no es 
desbloquege la creació de places de geriàtric. 
La idea és ubicar allí el Departament de Servicis 
Socials, així com a les associacions de caràcter 
sociosanitari del Pinós, i que també es puga 
atendre els malalts i familiars d’Alzheimer, 
discapacitats o persones majors. També podria 
tindre un ús sanitari.

L’alcalde va agrair el suport de la Manco-
munitat a este projecte, però calia comptar 
amb l’autorització de la Conselleria de Benes-
tar Social, per haver concedit al seu dia una 
subvenció de 302.000 euros per a reformes en 
el geriàtric, adaptant-lo a la normativa actual.

Al juny de 2014, l’Ajuntament del Pinós va 
remetre a conselleria una carta la contestació 
de la qual s’ha rebut ara, després de diverses 
crides directes de l’alcalde a la consellera Asun-
ción Sánchez, i a la directora general de Depen-
dència i Majors, Pilar Albert. 

L’esperada autorització arribava l’11 de 
febrer, via e-mail, de Manuel Escolano, secre-
tari autonòmic d’Autonomia Personal i Depen-
dència, permetent utilitzar la planta baixa per 
a este tipus de servicis i associacions, i inclús 
en el futur, si estos usos són compatibles 
amb els de geriàtric, també es veu amb bons 
ulls mantindre’ls allí. Les associacions socio-
sanitàries del Pinós recolzen el projecte, i els 

assistents al Fòrum estimen que este tema és 
prioritari. L’ajuntament s’estalviaria el paga-
ment del lloguer dels locals on actualment es 
troben el Departament de Servicis Socials i les 
associacions sociosanitàries, donant ús a un 
edifici que porta tancat molt de temps.

L’Ajuntament del Pinós s’encarregaria de 
tot, i els usuaris dels altres tres pobles podrien 
fer ús d’estos servicis, encarregant-se els seus 
respectius ajuntaments del desplaçament.

El cost total de l’edifici del geriàtric és de 
3.000.000 EUR, que han començat a pagar-se 
en esta legislatura, ja que des de 2002 només 
s’havien pagat interessos, i El Pinós assumix un 
59% del total.

No hi ha encara una data marcada per a 
iniciar l’activitat, però l’alcalde va comentar 
que ja s’ha contactat amb empreses per a dotar 
de llum l’edifici i que es delimiten les sales que 
s’utilitzaran. Es realitzarà una visita amb els 
representants de les dites associacions per a 
estudiar l’espai que necessita cada una per a 
dur a terme les seues activitats. 

Informació Municipali

NOU CONVENI AMB ELS NOSTRES MAJORS

Per contribuir a que l’Associació de Jubilats i 

Pensionistes “11 de Setembre” porte a terme 

el seu ampli programa anual d’activitats, el 16 

de desembre es va signar un nou conveni amb 

la Mancomunitat, a través de l’Ajuntament del 

Pinós, ja que a partir d’ara, els alcaldes dels muni-

cipis mancomunats tindran la potestat de signar 

els acords amb les associacions dels seus res-

pectius municipis. L’ajuda és de 4.500 euros. 

AJUDES A LA MANCOMUNITAT

La Diputació ha donat suport econòmicament 

diversos projectes en què treballa la Mancomu-

nitat, com els 21.600 euros per als programes 

de Servei d’Ajuda a Domicili, 8.210 euros per al 

de Prestacions Econòmiques Individualitzades, i 

també va subvencionar amb 2.592 euros el pro-

jecte que es desenvolupa a la casa del Col·legi 

Públic Sant Antón. 

PROGRAMES D’AJUDES DE CONSELLERIA

Fins al 27 de febrer es pot sol·licitar el Bono-

Respir per a enguany. A més, Benestar So-

cial ha convocat ajudes econòmiques per al 

desenvolupament personal per a l’eliminació 

de barreres arquitectòniques existents en 

l’habitatge propi o l’edifici de l’ancià. La 

data de presentació finalitza el 31 d’octubre. 

I el mateix dia també conclou el termini de 

presentació de sol·licituds per al programa 

de termalisme valencià, en que un total de 

10.000 persones majors gaudiran al llarg de 

la temporada 2015-2016 d’una estada de huit 

dies en un balneari de la Comunitat. Més infor-

mació al Departament de Serveis Socials. 

Benestar Social permet l’ús del geriàtric per 
a col·lectius sociosanitaris i Servicis Socials 

El Fòrum no considera prioritària la volta 
de Telepinós
El seu alt cost desaconsella de moment la possible viabilitat de Telepinós, com va quedar de 
manifest el 12 de febrero al Fòrum Ciutadà, i a pesar de la gran quantitat de gestions realitzades 
des que el canal local va tancar les seues emissions per ones. L’alcalde i el secretari de la Cor-
poració van explicar els tràmits i reunions per a posar en marxa el consorci de TDT, introduint als 
seus estatuts de la figura del membre emissor i no emissor, però després de la Reforma Local de 
gener de 2014 resultava inviable, donat que el Govern Central no permet contractar més personal a 
municipis amb Pla d’Ajust. En el moment de paralitzar-se la creació del consorci, El Pinós era l’únic 
municipi de la demarcació interessat a ser membre emissor.

Es van estudiar diverses alternatives i només quedaria una opció, però amb un alt cost per al 
ciutadà i l’ajuntament. S’usaria la xarxa de cable de Connecta 3, i qui no siga soci hauria d’abonar una 
quota. Per la seua banda, l’ajuntament hauria de licitar els servicis d’una empresa que s’encarregue 
de la producció de programes. Alguns assistents van comentar que actualment no és un servici 
realment prioritari, mentre altres defenen la labor que prestava Telepinós a la societat pinosera, 
sobretot a malalts, impedits i persones majors. En general, preferixen esperar a que el govern 
desbloquege la creació dels consorcis. 
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MARZO Del viernes 27 al 
domingo 5 de abril

Semana Santa

MAYO

Miércoles 13 Misa en el Monte Cabezo

Días 15-16 y 17 Pedanía Rodriguillo, San Pascual Bailón

Días 29-30 y 31 Pedanía Encebras, Santísima Trinidad

Sábado 30 Elección de Reinas de Fiestas

Domingo 31 Elección de Reina Tercera Edad 

JUNIO

Domingo 7 Procesión Corpus Christi

Días 19-20 y 21 Barrio de San Juan

Días 19-20 y 21 Fiestas Faldar

Días 19 y 20 Actos 75 aniversario nueva imagen de la Patrona de Pinoso

Sábado 27 Pedanía de Lel, Sagrado Corazón de Jesús

Domingo 28 Bajada imagen Virgen de Fátima

JULIO

Domingo 5 Rosario de la Aurora, subida de la imagen de Virgen de Fátima

Días 3,4,5,10,11,12,17,18,19
Teatro en la Cantera y en Santa Catalina: Edipo Rey, Edipo en Colono y Miles 
Gloriosus de Plauto

Días 10-11 y 12 Pedanía de Ubeda, Santa Bárbara

Días 17-18 y 19 Pedanía de Culebrón, San Jaime

Sábado 25 Coronación de Reinas de Fiestas

Domingo 26 Coronación Reina de la Tercera Edad

AGOSTO

Del 1 al 8 Fiestas Patronales, Virgen del Remedio

Días 14-15 y16 Pedanía Caballusa, Virgen de la Asunción

Sábado 15 Venta del Terrós

Días 21-22 y 23 Pedanía Paredón, Virgen de los Dolores

Días 28-29 y30 Pedanía Casas del Pino, Virgen del Pino

SEPTIEMBRE
Días 4-5 y 6 Pedanía Casas de Ibáñez, Virgen del Perpetuo Socorro

Días 11-12 y 13 Fiestas Barrio del Rocío, Virgen del Rocío

OCTUBRE

Miércoles 7 Besamanos Virgen del Remedio

Viernes 9 Actos día Comunidad Valenciana

Del 10 al 11 Pedanía Tres Fuentes, Virgen del Rosario 

NOVIEMBRE Del 21 al 29 Barrio Santa Catalina

MARZO

Del 2 al 8 Semana Internacional de la Mujer

Del 7 al 14 Audiciones Escuela de Música SULP

Del 16 al 30 Campaña de Empleo y Formación

Viernes 27 XIV Feria de Empleo y Formación en el Instituto

ABRIL

24 de abril al 1 de mayo IV Setmana Salut, Esport i Joventut

27 de abril al 5 de mayo Semana de Animación a la Lectura 

25 abril Cross Subida a la Fátima

25 abril XII Concurso de Coreografías y playbacks 

MAYO
Sábado 23 Entrega de Premios Certamen Maxi Banegas

Domingo 24 Elecciones locales y autonómicas

JUNIO
Domingo 7 XVIII edición de la Pedalà

14 de junio Encuentro Diocesano de Agentes Pastoral de La salud

JULIO

Sin fecha asignada Art al Carrer

10 y 17 Cançons a la Fresca

Domingo 19 Concierto Bandas de Música

SEPTIEMBRE
Del 7 al 12 Semana Cultural de la Tercera Edad

Domingo 27 Jornada de pinoseros ausentes

NOVIEMBRE
Domingo 8 XXVI Media Maratón

Sin fecha asignada Acto Real Legión Británica

AGENDA  FESTIVA  

ACTIVIDADES CULTURALES, DEPORTIVAS Y OCIO

CALENDARIO DE EVENTOS DEL MUNICIPIO DE PINOSO EN 2015
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Londres a través de 

PATRICIA PÉREZ RICO
Dicen de Londres que es la capital política y 
económica del Reino Unido y que es necesario 
visitarla y vivirla, dejando que el toque especial 
de la ciudad y sus gentes nos seduzcan. A orillas 
del río Támesis, es un lugar que engancha por su 
diversidad cultural, capaz de sorprender tanto a 
quien la visita por primera vez, como a los que se 
enamoraron de ella y no pueden dejar de acudir 
con asiduidad. En esta ocasión se acerca hasta 
nuestra sección Patricia, hija de Conchita y José 
Luis (de Tintorería San Martín), que desde que 
comenzó sus estudios universitarios en Valencia, 
hace unos 15 años, ya no reside en Pinoso.

El Cabeço: ¿Por qué tomaste la decisión de 
vivir en una de las ciudades más visitadas 
del mundo?
Patricia Pérez: Tanto por motivos personales 
y profesionales. Llevaba cuatro años traba-
jando en Madrid para Honeywell, una multina-
cional americana, como Directora de Recursos 
Humanos. Tuve claro, desde mi inicio en la com-
pañía, que si quería seguir creciendo tenía que 
marcharme fuera de España.

Ricardo, mi pareja, trabaja y vive en Londres 
desde hace años, por lo que mi preferencia a la 
hora de trabajar en el extranjero era Inglaterra.

Por suerte, la sede europea de la empresa 
está ubicada cerca de Londres y en 2013 recibí 
una oferta interesante que suponía una pro-
gresión destacada en mi carrera, dado que me 
permitía dirigir la función de Recursos Humanos 
de una de las líneas de negocio más importantes 
tanto en Inglaterra como en los países nórdicos, 
y la posición estaba basada en Londres. Todo 
encajaba y decidí no dejar pasar la oportunidad.

E.C.: De Madrid a Londres, la distancia no 
es la misma y tampoco el país ¿cómo reci-
bieron la noticia tus familiares?
P.P.: La verdad es que están acostumbrados 
a no verme a menudo. He vivido en varias 
ciudades españolas y viajado mucho por tra-
bajo. Obviamente este paso suponía alejarme 
mucho más, y principalmente a mi madre no 
le gustó mucho la idea, pero por suerte, tanto 
ella como el resto de mi familia siempre me 
han apoyado en todo lo que he decidido hacer, 
así que esta vez no fue distinto. Les estoy muy 
agradecida por su apoyo incondicional.
E.C.: ¿Cómo se lleva el nivel de vida en Londres? 
P.P.: Desde mi punto de vista, lo que define 
el nivel de vida en un país, es por un lado el 
acceso al trabajo, y por tanto a la vivienda y al 
consumo de productos y servicios, y por otro, 
un sistema de Seguridad Social sólido. 

En este sentido, Inglaterra proporciona 
seguridad en ambos sentidos. Con un nivel 
de desempleo del 6,5% y, por tanto, con un 
mercado laboral muy dinámico, ofrece muchí-
simas oportunidades profesionales. Por otro 

lado, el sistema de Seguridad Social es protec-
cionista y existen bastantes ayudas sociales, 
así como acceso gratuito a la educación y a la 
sanidad para todos los residentes en el país.

Por supuesto, no todo es perfecto y el nivel 
de vida individual de cada persona depende de 
otros muchos factores, como los ingresos de 
que se disponga, dónde viva, sus circunstancias 
familiares, etc. Por ejemplo, Londres es una ciu-
dad carísima: el transporte, la cesta de la compra 
y la vivienda son desproporcionadamente caros 
en comparación con los precios españoles, o 
incluso con otras partes del país. Para poder 
vivir en Londres necesitas un buen sueldo o te 
ves obligado a compartir casa o a vivir en las 
afueras de la ciudad, lo que te obliga a invertir 
mucho tiempo y dinero en transporte. En otras 
partes del país, los precios de la vivienda y los 
servicios básicos son más asequibles, pero tam-
bién hay menos oportunidades profesionales.
E.C.: Háblanos de tu día a día en esta ciu-
dad, ¿cómo es?
P.P.: Entre semana mis días son muy largos. 
Viajo a menudo por trabajo y mi oficina está 
bastante lejos de casa, por lo que me levanto a 
diario muy temprano y regreso tarde, cuando 
no me paso la semana fuera por trabajo. Por 
suerte, tengo flexibilidad para trabajar desde 
casa algún día a la semana, y es cuando apro-
vecho para hacer deporte, quedar con amigos 
o hacer alguna compra. 

Las compras y gestiones, las suelo dejar 
para el fin de semana, ya que la mayoría de 
comercios aquí cierran a las 5 y es casi impo-
sible hacer nada entre semana.

Los fines de semana los dedico al ocio y 
a solucionar todo lo que no he podido hacer 
durante la semana. Me gusta dedicar tiempo 
para seguir explorando la ciudad.
E.C.: Y la comida en Londres que tal, ¿es 
similar a la de España?
P.P.: En general aquí es más cara, pero encuen-
tras de todo y puedes seguir manteniendo tus 
hábitos sin problemas. Lo único que echo de 
menos es “el arrós del Pinós” –lo de encontrar 
conejo y caracoles aquí es complicado- y los 
buenos tomates, que aquí apenas se encuentran.
Por su parte, ¡la oferta gastronómica de Lon-
dres es infinita! Y me ha sorprendido posi-
tivamente. Hay muchísimos y muy buenos 
restaurantes a precios asequibles, y lo mejor 
es que puedes conocer y probar cocinas de 
todas partes del mundo debido a la enorme 
cantidad de culturas que viven aquí. 

PATRICIA JUNTO A SU PAREJA RICARDO

CON SUS AMIGAS MARGA Y LORENA
A SE LLEGADA A LONDRES
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E.C.: ¿Qué es lo que más te gusta y que nos 
recomendarías?
P.P.: De Inglaterra recomiendo visitar Lon-
dres. Es una ciudad de muchísimos contrastes 
y con gente muy diferente. Vale la pena re-
correrla con tiempo y visitar tanto las partes 
más turísticas, como los barrios menos cono-
cidos; hay mercados de todo y para todos, mu-
seos muy interesantes que además son gratis, 
parques preciosos, buenos restaurantes, vida 
nocturna y diurna, gente de todas partes del 
mundo… ¡es una ciudad que nunca para! Sin-
ceramente, tengo la sensación que es un país 
distinto dentro de Inglaterra.
E.C.: ¿Qué extrañas de España? ¿Y de Pinoso?
P.P.: La calidad de vida en general, y en particu-
lar el sol, la luz que hay allí todo el año y el tener 
el Mediterráneo cerca (aquí el mar es gris y frío). 
Extraño que todos los comercios estén abiertos 
hasta las 9 de la noche o más tarde y que cenar 
a las 10 sea lo “normal”, pero sobretodo extraño 
a mi gente: el ir a casa de algún amigo sin avi-
sar y sin haber tenido que quedar dos semanas 
antes. Simplemente ir. ¡Aquí esto es impensable! 
Culturalmente somos muy distintos.

Siempre he extrañado y ahora incluso más 
a mi familia y a mis amigas, a las que siempre 
sigo unida. Cuando vuelvo a Pinoso siempre 
están dispuestas a organizar una cena, una 
comida o simplemente un café para charlar y 
ponernos al día, y es como si el tiempo no hu-
biera pasado. Sé que siempre están ahí aunque 
estemos a 2.000 km y me hacen sentir en casa. 
Como se que leerán esta entrevista, quiero 
darles las gracias a todas por eso.

Echo también de menos salir a comprar 

el periódico y tardar dos horas porque me voy 
parando a hablar con vecinos, con amigos, en 
la tienda a la que voy y en la de al lado… la fa-
miliaridad, vaya. He de reconocer que cuando 
vivía allí echaba de menos el anonimato. Su-
pongo que siempre se quiere lo que no se tiene.
E.C.: Y con el idioma que tal, ¿te costó 
aprenderlo? 
P.P.: Ya trabajaba en inglés desde hacía años y 
aunque al principio me costó acostumbrarme 
a hablar en inglés todo el día y mi vocabulario 
estaba limitado a los temas de trabajo, cada vez 
me siento más cómoda. No lo considero un im-
pedimento para mi trabajo, ni para mí día a día.
E.C.: ¿Y con tus compañeros que tal?
P.P.: A muchos de mis compañeros ya los 
conocía antes de venir porque habíamos tra-
bajado juntos, así que la integración fue rela-
tivamente fácil en la oficina.

La cultura de trabajo es diferente aquí y al 
principio me costaba entender ciertos comporta-
mientos por parte de mis compañeros, como por 
ejemplo que enviaran correos para decirme algo, 
cuando estaban sentados tres mesas más allá de 
la mía. Con el tiempo me di cuenta que forma parte 
de su cultura de trabajo y no es nada personal. 

Por no hablar de conducir por la dere-
cha y de pasarme horas dando vueltas per-
dida en Londres o en cualquier otra ciudad 
de Inglaterra con un coche de empresa que 
es gigante, un GPS que no siempre tenía los 
mapas actualizados, e intentando no darle a 
los bordillos de las aceras porque no tenía co-
gida las distancias conduciendo a la derecha.

Ahora me río de aquello, pero en el mo-
mento no lo pasé nada bien. Estas cosas for-

man parte de la integración en un país y en un 
entorno de trabajo nuevo, pero en general, por 
suerte, me he sentido apoyada en el trabajo 
y principalmente en casa. Reconozco que he 
tenido una ayuda que no todo el mundo tiene 
cuando se va a trabajar a un país distinto, y los 
inicios pueden ser muy duros.
E.C.: ¿Qué tal con el idioma?, ¿te costó 
aprenderlo?
Sigo aprendiendo cada día especialmente 
términos relacionados con actividades 
diarias, que no utilizaba nunca; el primer 
día que tuve que ir a la peluquería y expli-
carle a la peluquera lo que quería fue un 
“show” (creo que simplemente hizo lo que 
le pareció, la pobre). La peluquera me dio 
una clase rápida de los términos que se 
utilizaban normalmente y la siguiente vez 
fue todo rodado. Así con todo lo demás.
E.C.: ¿Con lo que nos cuentas te ha ido 
bien y suponemos que recomendarías esta 
experiencia?
P.P.: Sin duda. El simple hecho de vivir en otro 
país, salir de tu zona de confort y tener que 
acostumbrarte a otra cultura, idioma, o ritmo 
de vida… te pone a prueba, te hace más fuerte, 
flexible, resolutivo, y sobre todo te ayuda a va-
lorar lo que tienes. Es una experiencia positiva 
a nivel profesional pero sobretodo personal.
E.C.: ¿Cómo ven a los españoles?
P.P.: Nos perciben como ruidosos pero no 
como problemáticos. Aunque insisto en que 
mi experiencia se limita especialmente a Lon-
dres; aquí lo normal es ser extranjero.
E.C.:  Muchas gracias Patricia. Esperamos 
verte pronto por Pinoso. 

PATRICIA JUNTO A GUILLE Y JAIME COMIDA CON AMIGOS ESPAÑOLES E ITALIANOS
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Veus d’un Poblev

Parlar amb la gent que ha viscut sempre al 
poble ens ajuda a comprendre moltes singu-
laritats de la vida social i cultural del Pinós 
al llarg dels anys. En este cas hem parlat amb 
Pilar Alfonso Pérez, l’esposa del mestre José 
Esteve Belando. Pilar, que ens va rebre a sa 
casa un matí d’aquest llarg hivern, té 93 anys 
i és una d’eixes dones amb tanta memòria del 
poble, que mai et cansaries de xarrar amb ella. 
Va nàixer un 14 de setembre de l’any 1921, filla 
de Vicente Alfonso Sanchiz i María Teresa Pérez 
Verdú, és la més xiqueta de tres germans.

El Cabeço: Moltes gràcies Pilar per obrir-nos 
una vegada més les portes de ta casa. Conta’ns, 
com recordes el període de la infància?
Pilar Alfonso: Moltes gràcies a vosaltres. La ve-
ritat és que bé. Els anys de la meua infància els 
vaig viure molt feliç, fins que amb la guerra es va 
deteriorar tot. Tenia uns pares meravellosos i un 
ambient molt bo. Vaig viure primer al nº 43 del 
carrer Sagasta, després ens traslladàrem al nº 13 

del Passeig, i poc després de casar-me amb Pepe 
ens en vinguérem ací, a la carretera de Jumilla, a 
estes cases que va promoure “El Cadete”.
EC: Com va conèixer al seu home, José Es-
teve Belando?
PA: Una vesprada de mona vam començar a 
eixir junts i ens casàrem el 15 de gener de fa 
68 anys. Feia molt fred, donat que la cerimò-
nia la celebràrem a les 5 de la matinada, de 
nit completament. No férem convit perquè 
mon pare estava molt malalt i pensant en 
eixa situació no m’apetia celebrar-ho. Per 
altra banda, casant-me a eixa hora evitava 
el costum de la gent de treure el cap a la 
cantonada per a veure als nuvis. Casualitat 
que entrem a l’església, a fosques, perquè 
se n’havia anat la llum, i de repent escolte a 
algú dir, -“xica, si és més alta que el novio”, 
i es que jo portava tacons alts. Van resultar 
ser la mare de “la Chelito” i la dona de Pere 
Martínez, amagades darrera d’una columna.

EC: El que sí que hauria seria viatge?
PA: Això sí. Vam estar 15 dies a Madrid. Volíem 
anar a Barcelona, però no ens arribava el capital 
per a més. I mira per on, després vaig estar cinc 
anys vivint a Barcelona, donat que al meu marit, 
mestre de professió, li va eixir plaça a Badalona 
5 anys, encara que la vida la fèiem a Barcelona. 
EC: El canvi de Barcelona al Pinós el notarien?
PA: Sí, perquè ací no hi havia llum ni aigua… En 
aquella època teníem un aljub i prou. Respecte 
de la llum, recent casada vivíem encara a casa 
dels meus pares, recorde que una volta que 

estava soles esperant el meu marit. Com que 
tardava vaig decidir anar un “ratet” a ca una 
veïna. Només eixir de casa sent passos, i era 
tant poca la llum que vaig pensar: “m’espere 
ací a la porta i que passen, no siga que entro-
pessem”. Quan de moment unes mans em to-
quen i resulta que era el meu home, buscant el 
“picaport”. Quin bot vaig pegar.
EC: Com recorda les festes d’abans?
PA: A mi, la veritat, les festes que més m’han 
agradat sempre han sigut les de la mona. A vol-
tes llogàvem l’alcoiana i anàvem fora del poble, 
a l’Algarrobo, al Carrascalejo, al Culebrón,... o 
a alguna casa de camp. La Setmana Santa 
era només que església, església i església… i 
poques processons, això sí, molt serioses. Re-
corde que una volta vam eixir les amigues al 
Badén a prendre el sol, i passen unes senyores 
majors i ens diuen: “quina poca vergonya, el 
senyor mort i elles ací, rient-se”.
EC: És que en això les coses han canviat molt.
PA: Ja ho crec. La vida es totalment diferent. 
I què vas a fer! Cadascun ha de viure la seua 
època i adaptar-se.
EC: Seria difícil l’època de la guerra, veritat?
PA: Fixat que l’únic que fèiem era eixir un po-
quet a passejar-nos, i es va notar perquè van 
escassejar totes les coses. S’havia de fer cua 
per replegar menjar i tot el que necessitares. 
Encara recorde quan ens vam assabentar. 
Estàvem les amigues al passeig junt al meu 
germà, la seua nòvia. Un amic ens va dir que 
havien matat a Calvo Sotelo i que seria millor 
anar-se’n a casa. Mon pare no em deixava eixir 
fins que, dies després van venir unes amigues i 
vaig tornar a eixir. L’entreteniment eixe temps 
consistia en passejar i fer plans per quan 
s’acabara la guerra i es normalitzara la vida.
A la postguerra també va haver escassesa de 
tot. Jo he menjat farina de civada, garrofes 
(que portaven per a les mules)... Anàvem a 
peu a Ubeda, on hi havia un economat, per 
portar-nos sabó; a la Canyada del Trigo per 
portar-nos farina del molí dels meus oncles...

PILAR ALFONSO PÉREZ
TOTA UNA VIDA SENTINT-SE MOLT PINOSERA

Pilar guarda a la seua memòria molts més 

records, perquè ha tingut una vida molt 

intensa. Alguns no caben en esta pàgina, 

per això pots llegir l’entrevista completa a 

www.pinoso.org/revista-el-cabeco.  

PILAR AMB ELS SEUS NEBOTS

PILAR ALFONSO A L’ANY 1944

JUNT AL SEU HOME EN LA INAUGURACIÓ DE 
LA FÀBRICA DE FARINES
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Resumen de Nadal r
L’especial il·luminació nadalenca que va presidir el centre 
del municipi i la diversitat d’activitats organitzades des de 
les regidories de Cultura, Festes, Joventut, reforçat amb les 
d’Esports i Comerç, van aconseguir que el Nadal 2014-2015 al 
Pinós haja sigut un dels més concorreguts. Ciutadans de totes 
les edats, especialment els xiquets,  van gaudir de la màgia d’estes 
festes amb la gran diversitat d’actes que van tindre lloc a la plaça 
de l’Ajuntament, voltants i església: concerts com el d’Alberto So-
gorb, Divernadal, els musicals d’Annie o “Arena en Danza”, activi-
tats esportives amb la Sant Silvestre o l’arribada del Patge Reial no 
van deixar indiferent a ningú. Però davant tot hi ha que destacar la 
gran Cavalcada de les Seues Majestats els Reis Mags, que va recórrer 
els carrers de la localitat per a concloure amb un gran espectacle 
al pàrquing municipal. Amb un pàrquing replet es van poder veure 
diverses projeccions com la història infantil “Un Cuento Encan-
tado” o l’enllumenat nadalenc amb la moto d’Antonio Picó al ma-
teix temps que uns patges reials baixaven des del mural històric, 
enmig de més de 400 globus. Els membres del Club de Muntanyisme 
portaven calcetins per fora de les sabates per tal de no danyar 
el mural històric. Com l’espai al nostre Cabeço és molt reduït per 
a poder descriure tot el Nadal, hem volgut fer-ho amb les imatges 
d’alguns dels actes més destacats del Nadal al Pinós 2014-2015. 

Un Nadal per a recordar

AMB UNA IMPRESSIONANT CARROSSA VAN ARRIBAR AL PINÓS LES 
SEUES MAJESTATS D’ORIENT

LA COVA DEL NAIXEMENT I ELS SEUS VOLTANTS VAN ACOLLIR EL BETLEM VIVENT

DIVERSIÓ PER A TOTS A LA NOVA EDICIÓ DE 
DIVERNADAL

DIVERSIÓ PER A TOTS A LA SANT SILVESTRE

LA PLAÇA DE L’AJUNTAMENT PLENA DE GENT AL 
DIA DEL PATGE

YORICK TEATRO I LES XIQUES D’ANA SORO VAN 
ENCANTAR A TOTS  AMB ARENA EN DANZA

TAULES TEATRE VA REPRESENTAR ANNIE 
EL MUSICAL

LA RONDALLA CORAL LA ILUSIÓN VA 
OFERIR UN CONCERT DE NADALES

PREGÓ PER PACO EL CURA I CONCERT DE 
NADAL PEL COR PARROQUIAL

NOUS EDUCANDS INCORPORATS A LA UNIÓ 
LÍRICA PINOSENSE

DESCENS DELS AJUDANTS REIALS DES DEL 
MURAL HISTÒRIC
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Villazgov

El Villazgo 2015 ja és història. Enguany s’han commemorat 189 
anys d’història de la Vila de Pinós. I es va celebrar el diumenge 8 
de febrer amb una jornada que, com sempre, començava amb cerca-
viles i la “Missa del Llaurador”, abans d’inaugurar la XIX Mostra del 
Pinós Antic i Fira de Degustació i Venda de Productes Gastronòmics, 
Artesanals i Altres.

Després arribaria el pregó, que enguany va oferir Emilio Galiana, 
“un pinoser de pro”, com el va qualificar l’alcalde qual el va presentar 
als assistents. El pregoner va repassar moments de la seua vida, ex-
plicant diverses anècdotes. En referència a la segregació, va dir que 
“rememorem el 12 de febrer de 1826, en què Ferran VII li va dir als 
monovers: ‘Cheee !! Que ja són majorets i poden caminà ells soletes”. 
Emilio Galiana va despedir el seu pregó amb el seu grup de “Monte 
de la Sal”, cantant la “Cançó del Villazgo”.

Després del pregó, al recinte de la Mostra es van succeir les 
activitats previstes per a l’ocasió, com jocs tradicionals, visites a les 
exposicions d’associacions, pedanies o comerços, i fins i tot visites 
guiades per Javier Martínez al Centre d’Interpretació “Casa del Mar-
bre i del Vi” i Torre del Rellotge, per Alejandro Pérez, que va ser 
visitada per més de 300 persones.

A la zona gastronòmica, el sector hostaler, enològic, i empreses 
alimentàries tornaren a ser centre d’atenció. Durant tota la jornada 
els visitants van adquirir al voltant de 21.000 tiquets per poder gaudir 
de la gastronomia pinosera. 

També es premiaren els millors estands: a l’originalitat, per a la 
Barberia de l’Associació de Veïns de Santa Catalina; el millor en ob-
jectes de recuperació cultural va ser per al Cinema del Pinós; i Amics 
del Vi va guanyar el del millor estand d’ambientació.

La música no va faltar per amenitzar la jornada, pel matí serien 
el Grup de Danses del Pinós, “Monte de la Sal” i Societat Unió Lírica i 
“Tres Fan Ball” per la vesprada. I per concloure la jornada es va oferir 
xocolata amb tonya a tots els assistents.

De la mateixa manera, ciutadans de diferents països van pas-
sar per un municipi que un dia de febrer s’engrandeix més de ser 
qui és, de conservar les seues senyes d’identitat, tradicions i mos-
trar a tots.

Ara, El Pinós manté a la seua memòria els records d’un in-
tens dia de festa, que a més va comptar amb el beneplàcit del cel, 
donat que mai s’ha suspès l’esdeveniment. Sí que va estar present 
el fred matinal, però en el moment en què el sol es va deixar des-
cobrir, va quedar un dia perfecte per commemorar, igual que van 
fer els nostres avantpassats en 1826, la independència del Pinós. 

VILLAZGO 2015
Encantats amb la nostra festa

ZONA GASTRONÓMICA A LES DUES DE LA VESPRADA VALERIO I PAOLA ES VAN FIRAR A LA ZONA COMERCIAL

VELL PROJECTOR DE CINE

MOMENTO DE L ‘ACTE DEL PREGÓ

GRUP DE DANSES DEL PINÓS A LA SEUA ACTUACIÓ DE MONA PEL GRUP MONTE DE LA SAL
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Villazgo v

Organitzat pel Grup de Danses del Pinós 
i patrocinat per la Regidoria de Cultura 
i Joventut, la nostra localitat va aco-
llir una nova edició de Tradissons, amb 
l’emissió de tres programes radiofò-
nics durant la setmana, per a concloure 
el dissabte 7 de febrer amb un dia ple 
d’activitats.

La jornada començava amb la Trobada 
de Nanos i Gegants, on participaven des 
d’Asp, Alacant, Santa Pola, Onda, així com 
els Cavalllets i Gegants del Pinós acompan-
yant l’oncle Guerra i la tia Pera. Tots ells, 
a la Plaça d’Espanya, van delectar el públic 

amb música tradicional i una cercavila pels 
carrers de la localitat. Els més xiquets gau-
diren amb diversos tallers i activitats pre-
parades per a ells.

ELS AUROROS DE PATIÑO VISITEN EL PINÓS
Per tancar Tradissons, la Campana de Auro-
ros de Patiño (Múrcia) va oferir una represen-
tació de les pregàries que les anomenades 
“Veus de Múrcia” ofereixen durant tot l’any 
en les festes i celebracions religioses més 
destacades, a carrec d’un grup de joves segui-
dors d’una ancestral tradició que es remunta 
a més d’un segle. El grup sol acompanyar-se 

d’un estendard de la Mare de Déu, un fanal i 
campana de mà.

En acabar el concert, els assistents van 
marxar a l’exterior del temple per, junts, ba-
llar diverses malaguenyes amb el fred reg-
nant de la nit com a protagonista

CONCURS DE FOTOGRAFIA TRADISSONS
La novetat d’enguany és el primer concurs de 
fotografia, per tal que les imatges de Tradis-
sons perduren en el temps, mostrant un altre 
punt de vista d’esta festa. El 5 de març es tanca 
l’admissió de fotos, i el 14 de març, en un acte 
al Teatre-Auditori, es lliuraran els premis. 

Tradissons 2015 en la vespra del Villazgo

L’ALCALDE JUGANT A LA TANGANILLA

VELL PROJECTOR DE CINE
SANTA CATALINA VA HOMENATJAR A 

LES BARBERIES
ELS AMICS DEL VI RECREAREN UN DIA DE 

VEREMA, AMB ESTE CARRO I RAÏM

XIQUETES DE MONTE DE LA SAL ESPERANT PER ACTUAR

CTUACIÓ DELS AUROROS DE PATIÑO ELS CAVALLETS DEL GRUP DE DANSES GEGANTS A LES PORTES DE L’AJUNTAMENT



GUANYADORS CONCURS: FOTONADAL 2014
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On es troba…

A l’anterior publicació de El Cabeço es proposàvem endevinar el balcó que 
es troba al carrer Maisonnave. Molts lectors ho van fer i ens han enviat les 
seues fotos. Enhorabona al guanyador!!!

En este exemplar vos proposem altre racó del poble. Donat que la fes-
tivitat del Villazgo acaba de finalitzar vos proposem en aquesta ocasió que 
ens digueu on es va fer esta fotografia en la qual apareixen les forces vives 
del poble. Recorda que per a participar hauràs d’enviar-nos una fotografia 
on aparegues tu i el lloc proposat (dient-nos en quin carrer està). al nostre 
correu radiopinoso@gmail.com, indicant-nos nom, cognoms i telèfon.

Entre els encertants sortejarem una impressora multifunció Canon, gràcies a 
l’empresa local Informàtica El Pinós. El nom del guanyador serà publicat al pròxim 
Butlletí El Cabeço. Data màxima per a rebre les vostres fotografies: 16 de març.c
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EL GUANYADOR DEL CONCURS ÉS SAMUEL SECADES

Més de 60 fotografies van participar en el concurs fotogràfic, organitzat per 
la Regidoria de Mitjans de Comunicació, on sol·licitàvem que ens enviàreu una 
instantània en qualsevol racó del Pinós amb ambient nadalenc. Els guanyadors 
van ser: en individual Maribel Verdú, que va rebre com a premi una Tablet Android, i 
en grup les xiques amb bata d’Agatha Ruiz de la Prada, que van rebre uns auriculars 
de la MTV i un lot de productes multicanal de Conecta-3, patrocinador del concurs. 
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Societat s

El 18 de desembre va portar-se a terme un acte per destacar la im-
portància del paper que realitzen alguns col·lectius socials del muni-
cipi que treballen pels més desfavorits i el suport que ofereix l’Obra 
Social La Caixa. En l’acte van estar presents l’alcalde Lázaro Azorín, les 
regidores Elisa Santiago i Silvia Verdú, a més de la directora de zona de 
La Caixa, Maria Tomasa Rives, el director de l’oficina del Pinós, Juan Sal-
vador Verdú, i la subdirectora Raquel Albert. Cinc van ser les associacions 
representades a la reunió: la Plataforma El Pinós contra la Violència de 
Gènere, Càritas, Creu Roja, la Unió Lírica Pinosense i l’Associació Respir. 

Des de fa un temps es realitzen activitats conjuntes entre Creu Roja 
El Pinós i este centre, en el que menors complixen mesures judicials. El 
nou conveni, signat el 12 de desembre, planteja diversos projectes en comú, 
que tindran lloc enguany: tallers de primers auxilis per als menors, suport de 
voluntaris per a la creació i manteniment d’un hort ecològic al centre, tallers i 

xarrades de distinta temàtica. D’altra banda, alguns menors del centre acu-
diran setmanalment a Creu Roja El Pinós per donar suport en activitats amb 
xiquets, persones majors, etc. Este intercanvi suposa importants beneficis 
per a estos joves, assumint un paper en què orienten, guien i ajuden a per-
sones majors i xiquets, fomentant valors com el respecte o la tolerància. 

El cap de setmana de Sant Antoni va tornar a viure’s al Pinós amb 
tradicions i festa. Als actes organitzats pel col·legi que porta el nom 
del sant van unir-se altres activitats, com la foguera que per segon any 
consecutiu va alçar-se al solar existent al Passeig de la Constitució junt 
l’autoescola. Per confeccionar-la, els veïns van aportar algun objecte i res-
tes de poda, que van cremar-se en la vesprada del 17 de gener.

Un dia després, el diumenge dia 18, es celebrava la quarta edició de la 
romeria en honor a Sant Anton, i acompanyant la imatge del Sant participaren 
diversos cavalls i ponis, així com la colla de dolçainers del Grup de Danses El 
Pinós. Enguany es va fer un itinerari diferent, eixint des del col·legi Sant Antón i 
passant per l’avinguda Pablo Iglesias, Benito Pérez Galdós, fins al Passeig de la 

Constitució, per a seguir l’itinerari habitual fins les portes de l’església, on el ca-
pellà-rector Manuel Llopis procedia a la benedicció dels animals, no només dels 
cavalls sinó de les mascotes que nombrosos veïns portaven, com ocells, gossos, 
gats i fins i tot una àguila. També es van repartir rotllos d’anís i mistela a tots els 
assistents, que podien adquirir per un mòdic preu mocadors de Sant Antón. 

El dia de Nadal, l’assemblea local va celebrar un menjar molt es-
pecial amb aquelles persones que en eixos dies de festa no te-
nien prop els seus familiars. Un menjar en què va estar present la 
presidenta de l’assemblea local, Noemí Gutiérrez, i al que va acudir 
l’alcalde del Pinós, Lázaro Azorín, compartint amb ells uns instants, 
obsequiant-los amb vi i cava, a més de dolços típics de la zona. 

Dins la campanya “Termómetro Solidario” del centre escolar, 
alumnes i professors van aconseguir arreplegar més de 400 pa-
quets, que el 22 de desembre es traslladaren a les instal·lacions de 
Càritas per a ser repartits entre les famílies més necessitades. 

L’Obra Social La Caixa amb les associacions locals

Col·laboració entre Creu Roja i el Centre Educatiu “La Zarza”

La foguera de Sant Antón es 
consolida

Menjar nadalenc de Creu Roja Alumnes de Sant Antón 
col·laboren amb Càritas
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e Esports

Disputat el “I Torneig de Reis EL 
PINÓS Atlethic Futbol Sala”

Pòdium en el nacional de terra

L’Eldense de segona divisió B va 
entrenar al nostre poble.

Pablo Micó tercer en 
l’autonòmic sènior

Torneig de Nadal

Pedalà Vila d’El Pinós

Cristina Pérez, al campionat 
d’Espanya de futbol sala

FUTBOL SALA FUTBOL

KARATE

MUSHING 

MOUNTAIN BIKE

El torneig solidari es va celebrar el 3 de gener i va comptar amb 
la participación d’equips de les localitats de Villena, Sant Vicent, 
Novelda i el Pinós, rebent trofeos els tres primers classificats, 
i premiant al millor jugador del torneig per categoria, encara 
que tots els jugadors van rebre un obsequi per participar-hi. 
El torneig va ser organitzat pel Pinós Atlethic de futbol Sala, i va 
tindre carácter solidari ja que cada jugador i espectador aportava un 
aliment no caduc per a Càritas. 

Quant a la competició oficial, el conjunt sènior va seguir llui-
tant per les places d’ascens i el cadet podria proclamar-se campió 
del seu grup. 

Va ser a l’estadi municipal Perfecto Rico Mira, el passat 10 de gener, quan 
es va produir un entrenament del CD Eldense que juga en segona divisió B.

La negativa de Villena de deixar entrenar el Deportivo a “La So-
lana”, va fer que l’equip “Sabater” entablara converses amb el con-
sistori pinoser. L’entrenament tenia com a finalitat preparar el derby 
provincial contra l’Hèrcules d’Alacant. 

El jove karateca va tornar a muntar al pòdium, en aconseguir la 
tercera posició al campionat autonòmic sènior de kumite celebrat a 
la localitat alicantina de Benissa. 

Més de 50 jòvens karateques de l’escola municipal de karate 
el Pinós i Monòver van participar en el torneig de Nadal de 
kates celebrat el 20 de desembre al pavelló d’esports. El regidor 
d’Esports, Vicent Rico, junt amb els àrbitres foren els encarregats de 
lliurar els trofeus i medalles a tots els participants. 

COMPETICIÓ
Quan a la lliga tots els equips del Pinós CF han començat els 
partits de la segona volta destacant que l’equip femení lluita 
per les primeres posicions, mentre que el conjunt de preferent es 
manté en la part baixa de la taula i els juvenils i infantils tenen com 
a objectiu mantenir la primera categoria. 

Els dos pinosers que van participar en els nacionals de mushing terra 
el passat mes de desembre van aconseguir muntar al pòdium en els 
nacionals celebrats a la localitat càntabra de Polientes. El veterà 
Joaquín Sáez, va aconseguir la tercera posició en la categoria de 8 gossos, 
mentre que el seu fill Iker va acabar subcampió en la categoria infantil. 

La penya Ciclista El Pinós ja ha anunciat que la XVII edició de la 
Pedalà (prova cicloturista de caràcter lliure) es celebrarà el diu-
menge 7 de juny, pròximament  s’iniciarà el període d’inscripcions. 
El club ja ha iniciat la promoció a través de les xarxes socials. 

La jove pinosera que des de fa alguns anys està seleccionada per 
la selecció murciana de futbol sala sub-21, prompte disputarà un 
nou campionat d’Espanya, després d’aconseguir classificar-se 
per a la fase final. 

Els dies 3 i 4 de gener es van disputar en terres murcianes els 
partits de la fase preliminar on Múrcia va quedar primera de grup 
després de véncer per 10-0 a Extremadura amb un gol de Cristina i 
10-1 contra Cantàbria, amb tres gols de la jove pinosera.

La fase final del campionat es disputarà els dies 6 i 7 de març, i 
acudiran les seleccions de València, Catalunya i Galícia. 

ELS REPRESENTANTS DE CÁRITAS, JUNT AMB LA PRESIDENTA DEL CLUB, EL 
CAPELLÀ-RECTOR I L’ALCALDE DEL PINÓS

L’EQUIP BLAUGRANA EXERCITANT-SE EN EL MUNICIPAL
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Els equips Infantil i Cadet 
campions de grup

Mitja Marató de Santa Pola

Francisco García primer campió 
de la temporada 

Convenis amb clubs esportius

Torneig de Nadal

Circuit Nodax

BÀSQUETATLETISME

TIR OLÍMPIC 

TENNIS

La “cantera” del CB El Pinós està oferint uns magnífics resultats 
en la primera fase de la competició ja que els conjunts cadet i 
infantil s’han proclamat campions de grup. 

En el cas de l’infantil, ha aconseguit el ple de victòries, 10 de 10. 
Els nombres d’este conjunt són dignes de menció amb 764 punts en 
els partits disputats amb una mitjana de 76 per partit i en contra 331, 
sols 33 per partit. El grup l’integren, a més del Pinós, el Lucentum 
d’Alacant, el Jorge Juan de Novelda, l’Adesavi de Sant Vicent, l’Il·licità 
i la Marina d’Elx. 

En el cas del cadet, ha registrat 8 victòries i dues derrotes, amb 
636 punts a favor, una mitjana de 63 punts per partit i 448 en contra, 
44 per partit. 

El grup l’integren el Pinós, el Jorge Juan de Novelda, Sax, Monòver, 
Villena i Petrer.

El conjunt júnior femení no s’ha pogut classificar per a 
l’autonòmic i seguirà disputant partits en zonal. La resta d’equips es 
mantenen en la meitat de la taula. 

La presència d’atletes pinosers en diferents proves es constata al llarg 
de la temporada com ho demostra el fet que 8 esportistes van parti-
cipar en la Mitja Marató de Santa Pola el diumenge 18 de gener, un dels 
events participatius més destacats del panorama esportiu provincial. 

Dos pinosers van aconseguir muntar al pòdium el 18 de gener 
en la primera tirada de tir olímpic celebrada a Crevillent. Fran-
cisco García va obtindre la primera posició, mentre que Alejandro 
Santiago va aconseguir el tercer lloc.  

30 equips esportius pertanyents a les disciplines de futbol, 
futbol sala i bàsquet, s’han vist beneficiats dels convenis 
de col·laboració que l’Ajuntament del Pinós ha subscrit amb 
estos clubs enguany 2015. El nombre d’esportistes que agluti-
nen estes modalitats supera els 300, dels quals el 80 % disposen 
de llicència federativa i disputen competició oficial cada cap de 
setmana El cost total dels convenis ascendix a 93.000 euros dels 
quals, 15.000 es destinaran al bàsquet, 15.000 al futbol sala i 
63.000 al futbol.” 

El 26 de desembre es va celebrar al llarg de tot el dia el torneig 
de Nadal organitzat pel club de tennis en les categories de base, 
i que va comptar, a més amb la participació de jugadors d’Elda i 
de Banyeres.

Es van disputar partits d’un set, tant d’individuals com de dobles, 
els campions van ser: en benjamí; Samuel Albert (CT Pinoso): sub-
campió; Álvaro Rueda, Benjamí consolació; Andrés Melnyk del Pinós, 
subcampió; Cesar Carrión, categoria aleví, Aimar López del Pinós 
i en cadet; Miguel González i subcampió; Jorge Amorós del Pinós.

BALANÇ DE L’ANY ESPORTIU 2014
El Club de Tennis Pinós, ha realitzat balanç de la seua participació en competi-
cions per equips de 2014 (temporada que no ha sigut bona respecte de 2013).
Els pinosers van finalitzar en 3a posició de grup. En equip veterans 
+35 hi ha encara pendent un partit, degut a les coincidències amb al-
tres competicions federades per equips, de véncer esta eliminatòria 
el Pinós es mantindria en 2a divisió i si no fos així baixaria a 3a divisió.

La propera competició per equips federada serà la Copa Fe-
deració 2015 que es disputarà a partir del mes de juny. 

La 2a edició del circuit de carreres populars Nodax, està arribant a 
la seua recta final, després de disputar-se tres proves, les dues restants 
s’han programat per al 19 de març i el 25 d’abril, coincidint amb la pujada 
a la Fàtima, on es lliuraran els trofeus, ja que cada prova és puntuable. 

UN MOMENT DE L’EIXIDA DE L’ÚLTIMA CARRERA

JORGE CERDA, MONITOR DE L’ESCOLA JUNT AMB DOS CAMPIONS
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Nacidos en 2014
Febrero

Cristián Ruiz Rico.

Marzo
Mauro Ferriz Pérez, Adrián Roca-
mora Martínez, Olga Ferris Belda, 
Noa González Martínez.

Abril 
Víctor Manuel Rico Rubio, Rocío 
Rubira Ruiz, Debora Luna López, 
Carlos Herrero Camús.

Mayo 
Yutong Song, Juan Pablo López 
Pérez, Yoel Cremades Azorín.

Junio
Cristián Lledó Akhmetova, Ander 
Fuentes Bernal, Giulia Viqueira 
Martínez, Kevyn Rocamora Abe-
llán, Pau Gran Guardiola, Daniel, 
Lozano González, Iris Leal Deltell, 
Gabriel López Martínez.

Julio
Hernán Amorós Cutillas, Iria Pérez 
Morales, Darío Amorós Almen-
dros, Amanda Verdú Sagredo, 
Abril Infante Falcó, Andrea Picó 
Vicedo, Rubén Talaya Soro.

Agosto
Rocío Lozano Pérez, Daniela San-
chiz Nohales, Iria Pérez Vigueras, 
Guillermo González Hidalgo, Olga 
Payá Pérez, Adrián Pérez Cor-
deiro, Yanyre Sanchís Martínez.

Septiembre
Aitana Manjón Benavente.

Octubre
Juan Carlos Macías Méndez, 
Enzo López Belda, Ignacio Alonso 
Yáñez, Sara Sánchez Rico, Alex 
Escandell Pacheco.

Noviembre
José David Martínez Rico, Patricia 
Vicente Expósito, Claudia Belda 
Navarro, Ainhoa Pérez Petkova, 
Alex Ortega Ferris, Naiara Vidal 
López.

Diciembre
Hugo Rico Fenoll, Lucía Ibáñez 
Candela, Sheila Boj Czugala.

Defunciones 2014
Enero

José María Poveda Pastor, Narciso López León, 
Remedios Tormo Mira, María Rico Verdú, Ángel 
Ribera Blanes, Luis Palazón García, María Ca-
rrillo González, María de La Paz Payá Mauricio, 
Iván Trush, Antonio Cascales Cutillas, Josefa Be-
renguer Riquelme, Matilde Navarro Ochoa, José 
Enrique Pérez Rico.

Febrero
Eva Wilton Dives, Remedios Lucas Ochoa, Felipe 
Tárraga Amorós, Isabel Ibáñez Lorenzo, Dolores 
Ferriz Albert, June Shorland, Federico Payá 
Rico, Águeda Mira Pérez.

Marzo
Diego López Gomariz, María Dolores Rico Verdú, 
María Dolores Arcas Egea, Alejandra González 
Verdú, Antonio Sogorb Calpena, Jesús Ferris 
Rodríguez, Matilde Rico Rico.

Abril
Keith Berry, Concepción Carmen Rico Albert, 
Concepción Monzó Payá, Francisco Prats Pagán, 
Inés Sánchez Amorós, Josefa Sánchez Sánchez.

Mayo
Margarita Sanchiz Martínez, José Verdú Picó, 
Adolfo Muñoz Díaz, Enriqueta Rico Sanchiz.

Junio
John Alan Burton, Carmen Vidal Albert, Luisa 
Inés Perea Cascales, María Escandell Martínez, 
Pascual Pedro Vigueras Herrero, Pedro Jover 
Pérez, Dolores Castelló Canicio, David Pérez 
Vigueras, Luis Vidal Albert, María del Rosario 
Ochoa Mira.

Julio
Remedios Albert Serrano, Miguel Verdú Mira, 
Concepción Carmen Rico Albert, Luisa Jover 
Laguía.

Agosto
Purificación Pastor Payá, José Botella Botella.

Septiembre
Lyubov Shalyapina, John Dives Graham, Isabel 
Verdú Rico, Giampietro Bertelli, Juan Lorenzo 
Rico Polo, Purificación Poveda García, Liria Sam-
per Espinosa.

Octubre
Vicente Pérez Sigüenza, Elena Pérez Esteve, 
Francisco Hurtado Molera.

Noviembre
Rafael Marhuenda Iñíguez, Francisca Albert Rico, 
María Gomariz Martínez , Josefa Pérez Albert, 
Chretien Cremers Hubertus.

Diciembre
Purificación Poveda García, Francisco Pastor 
Blanes, Dolores Guardiola Ferriz, Alegría Poveda 
García, Elisa Pastor Pérez, Francisco Ferriz Pérez, 
Antonia Verdú García, José Navarro Ochoa.

Relación de matrimonios
Marzo

Óscar Martínez Rocamora con Josefa María Ro-
camora Navarro.

Abril 
José Luís Mira Herrero con Vanesa Aliaga Mar-
tínez.

Mayo 
José Pérez Hernández con Gema Albert Cantó; 
Francisco Payá Albert con  Sandra Nicolás 
Tomás; David Juan Selva con Verónica Bro-
tons Gil; José Luís Martínez Amorós con Josefa 
Morte Egido.

Junio
José Giménez Ortiz con Elisa Vidal Pérez; Emilio 
Ortigosa Vicedo con Eva María Sánchez Pérez.

Julio
Antonio José Deltell Ruiz con Tamara Castro 
Hurtado; Santiago Belda Palazón con Carolina 
Carrillo Albert ; Francisco Javier Arques Lozano 
con Elisabeth Laura Schiefenbusch Pulol ; José 
Juan García Marín con Encarnación Velasco 
Martínez; Francisco José Pastor Poveda con 
María Andrés Ferriz; Juan Pedro Sánchez Ubeda 
con Inmaculada Leal Albert; Trinitario Rico Toral 
con Tania Pico Urbano.

Agosto
Ramón Torregrosa Ferri con Carla Hernández 
Martínez; David Palazón Rico con María Gómez 
Jorge; Manuel Martin Álvarez con María José 
García Almansa; Juan Luís Pérez Pérez con Da-
niela Bichu Marinica; Juan Carlos Rico Micó con 
Ana Isabel López Albert; Carlos Rico López con 
Romina Belmonte Pérez.

Septiembre
Naeem Ahmed con Sara López Mataix; María 
del Carmen Pérez Sánchez con Laura Alicia 
Correa Camúñez.

Octubre
Francisco Javier Avendaño Pedregal con Miriam 
Rico Martínez; Benjamín Alonso Barba con Elisa 
Yáñez Navarro; Luis Barrionuevo Aragonés con 
Pilar Ruano Díaz ; Andrés Eduardo Díaz Serrón 
con Fátima Martín Pérez.

Noviembre
Gacel Díaz Díaz con María Milagros Vicente 
Poveda; Juan José Leal Díaz con Sonia Pérez 
Monzó.

Diciembre
Felipe Azorín Salar con Laura Carbonell Dome-
nech; Antonio Rafael García Machado con Car-
men María Avilés Moreno; Pascual Manuel García 
Pozuelo Ruíz con María Ester Brotons Narros.

(Datos recogidos de las Parroquias San Pedro Apóstol de Pinoso, Santísima 
Trinidad de Encebras y Juzgado de Paz de Pinoso)

RESUMEN ESTADÍSTICO DEL AÑO 2014

PRIMER NACIDO 2015 MARC ALBERT ABELLÁN
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Opinión o
TRANSPARENCIA Y GESTIÓN

Desde el Partido Socialista queremos seguir aportando toda 

la información al ciudadano/a para que conozca con totalidad 

trasparencia la economía de su municipio, una economía que 

ha mejorado considerablemente desde el 11 de junio de 2011 

que tomamos posesión.

Los partidos de la oposición han dicho en diferentes plenos 

que no hablemos del pasado y sí del presente y del futuro, otros 

dicen que es sólo cuestión de suerte. Pues bien, con estos datos 

demostramos que la herencia del pasado ha sido nefasta, y por 

eso conseguir estos datos con los que llegamos casi al final de 

esta legislatura ha sido difícil.

Y hablar de gestión es muy importante para demostrar que 

estos resultados se conseguían con mucha, mucha, gestión, res-

ponsabilidad del gasto público y no sólo cuestión de suerte, como 

concejales de la oposición acostumbran a decir.

Los datos que presentamos en este artículo de El Cabeço con 

gráficas son comparativas de tres años de gobierno del anterior 

equipo de gobierno (2008/2009/2010) y de nuestro trabajo du-

rante años completos de legislatura (2012/2013/2014).

FACTURAS SIN CONSIGNAR: Son aquellas facturas que quedan 

fuera del presupuesto, gastos que se hacen sin tener crédito en la 

partida presupuestaria y por tanto el proveedor no puede cobrar 

hasta que la factura no pase a un expediente extrajudicial que 

retrasa el pago en varios meses.

PERÍODO MEDIO DE PAGO: Es el tiempo que tarda en cobrar el 

proveedor desde que se registra la factura en el Ayuntamiento. En 

el año 2011 estaba en 321,155 días y en la actualidad en 65,80 días.

DEUDA MUNICIPAL: La deuda municipal, que incluye bancos y 

proveedores, se ha reducido en un 60% en esta legislatura.

REMANENTE DE TESORERÍA: Es el resultado presupuestario 

acumulado de varios años.

Todos estos datos son muy importantes para poder trabajar 

por y para los ciudadanos con políticas sociales que apuesten por 

la educación, sanidad, servicios sociales, políticas de empleo, cul-

tura, juventud y mejorar las infraestructuras existentes.

Todas las obras e infraestructuras que se han realizado du-

rante esta legislatura se han pagado con los presupuestos anua-

les y con 0 € de préstamos.
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Opinióno

Al cierre de este Cabeço todos os preguntaréis quien será  

la persona que encabezará la lista del Partido Popular de Pi-

noso,  pero queremos que  la última palabra la tengan los 

componentes de la misma, afiliados y simpatizantes que día a 

día transmiten sus inquietudes y el comité electoral local que 

en los próximos días se constituirá. Son tiempos de cambios y 

de una regeneración profunda para el Partido Popular local de 

Pinoso, por lo que queremos contar con todas las opiniones posi-

bles, no queremos que sea un nuevo proyecto sin participación, 

sino con consenso y con nueva energía.

Pinoso es un pueblo pequeño por número de habitantes, pero 

con una capacidad de salir adelante como el que más. Llega un 

nuevo año electoral donde los vecinos quieren saber quiénes van 

a gestionar ese futuro más cercano, los pinoseros necesitan estar 

seguros que el dinero público se administra para los fines legal-

mente previstos; que no existen tratos de favor por ocupar una 

responsabilidad pública; que desempeñar un cargo público no sea 

un medio para aprovecharse o enriquecerse; que no se empañe el 

prestigio y la buena imagen de nuestro municipio.

Por estos motivos nos quedamos con una frase de S.M. El 

Rey de España que pronunció en su discurso de Nochebuena, “Es 

cierto que vivimos tiempos complejos y difíciles, sin duda. Pero 

son también tiempos que debemos afrontar con responsabilidad, 

con ilusión y espíritu renovador”.

Todo tiempo político tiene sus propios retos. Por eso es muy 

importante que desde este partido salgan ideas, iniciativas, y que 

de ello se opine, porque un partido de personas como éste, un 

partido pinosero como éste, un partido regenerador como éste, lo 

que quiere es que se opine sobre sus iniciativas y lo que queremos 

es que se opine sobre nuestras ideas, sobre nuestras iniciativas, 

sobre nuestras aportaciones, que son ideas, exactamente del fu-

turo y no del pasado.

En el nuevo equipo primará la honradez política, la honra-

dez personal, mostrada desde la expresión de las convicciones. 

Siempre se tiene que mantener y siempre la mantendremos. Si 

además eso coincide con las aspiraciones de la gran mayoría de 

los vecinos de Pinoso, pues tanto mejor, y el resultado será que 

esas aspiraciones se vean reflejadas democráticamente.

Hacer balance de la gestión de estos últimos cuatro años se 

nos haría largo y tendido, pero nos quedamos con una reflexión. 

Todo el bombo y platillo que ha aparecido de la nada, gusta y 

mucho, pero nos preguntamos ¿después del seis de enero y una 

vez arranca el año profesional y personalmente que queda? Se 

lo vamos a decir, pinoseros que siguen buscando su oportunidad 

laboral, muchos problemas por resolver y cantidad de promesas 

electorales incumplidas. Ahora no vamos a entrar a detallarlo, 

porque tenemos por delante tiempo para explicarlo y bien. Lo que 

más llama la atención, son actuaciones realizadas que no contem-

plaban en su programa, pero si aparecían en los de la oposición. 

No es oro todo lo que reluce.

Compañeros de la Ejecutiva Local del Partido Popular de Pinoso

www.popularespinoso.jimdo.es

Síguenos en Facebook

REGENERACIÓN Y 
NUEVOS PROYECTOS
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Opinión o

El partido de todos los ciudadanos ha 

escuchado y entendido MUY BIEN los 

mensajes y las necesidades de todos 

los ciudadanos de España, ello está 

dando lugar a que se haya invitado a 

participar en las próximas elecciones 

a todas las mujeres y hombres que 

estén dispuestos a dedicar el tiempo 

necesario para convertir el presente 

y futuro en una realidad.

Ciudadanos es un partido honesto, 

transparente y sobre todo realista, que 

busca en todo momento CUMPLIR todos 

sus COMPROMISOS. Para ello, y con el fin de 

centrar expectativas, en Ciudadanos Pinoso 

hemos definido y establecido la diferencia 

existente entre NECESIDAD y CAPRICHO, la 

necesidad nunca en Ciudadanos Pinoso la 

discutiremos, mientras que el capricho, 

siempre lo negociaremos. Esta será nuestra 

política de base y de trabajo.

En Ciudadanos nos gusta respetar, 

ser muy discretos y honestos en todo lo 

que hacemos. Lo importante es trabajar 

por quienes nos hayan confiado su futuro. 

Los resultados serán siempre una conse-

cuencia del esfuerzo y de estar haciéndolo 

bien. En Ciudadanos Pinoso tenemos un 

PLAN ESTRATÉGICO que estamos seguros 

cambiará a mejor el futuro de nuestro 

pueblo.

Hoy en Ciudadanos de Pinoso, esta-

mos agradecidos a quienes voluntaria-

mente se han ofrecido a trabajar. Esta 

dedicación y entrega está haciendo que 

Ciudadanos sea el partido que más men-

sajes positivos esté generando en la red 

y además, gracias a los muchos que ya 

confían en nosotros, sea uno de los más 

influyentes.

En Ciudadanos, en la Comunidad 

Valenciana, por ceñirnos a un ámbito 

geógrafico, ya somos una familia bien 

avenida que busca cumplir con el interés 

colectivo, más que con el individual; ésta 

voluntad hace que pronto iniciemos elec-

ciones primarias para elegir a los mejo-

res. En este sentido aprovechamos para 

comunicarles que muy pronto daremos a 

conocer a los GESTORES de Ciudadanos 

de Pinoso.

Si piensa en nosotros, como dice 

nuestro Presidente local, Pedro Poveda, 

piense en COMPROMISO y FUTURO.

La chef Olga Anikina, con su tapa 
“Crema de mascarpone con bacalao 
confitado al ajo sobre galleta de par-
mesano”, fue una de los seis finalistas 
del V Concurso Bocados con Queso Chef 
Lactalis, acudiendo el 2 de febrero a la ca-
pital de España para participar en la final, 
dentro del evento gastronómico Madrid 
Fusión 2015, desarrollando su tapa ante 
un jurado profesional. 

Un año más, la empresa embotelladora de 
aguas, Solán de Cabras, ha elaborado una 
lista con periodistas gastronómicos, que 
ve la luz coincidiendo con el inicio de Ma-
dridFusión. 

En Los cien mejores de la gastronomía 
2015 hay diez categorías de restaurantes . En 
arroces el galardón como el mejor del año, 
lo ostenta Restaurante Paco Gandía, por su 
esmerada elaboración al fuego de leña y de-
licado sabor al paladar.

Tanto Paco Gandía como su esposa Jo-
sefa Navarro estuvieron en Madrid Fusión 
para recoger el preciado galardón.

Pinoso destaca en 
Madrid Fusión

MADRID FUSIÓN

El mejor arroz del 
país se elabora en 
Pinoso

Página cedida por UCL (Unión de Centro Liberal) a Ciudadanos
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Opinióno

Estimados conciudadanos:

Existen personas tan apegadas a sí mismas que son incapaces 

de valorar nada que no discurran sus apreciadas mentes. Nor-

malmente, esta actitud causa situaciones desagradables que no 

tienen trascendencia social si lo realiza una persona sin respon-

sabilidad pública. Y si el personaje es un político, si vive en un 

régimen autocrático es un figura, pero si vive en una democracia, 

resulta insufrible. Porque si algo caracteriza a la democracia es el 

respeto a la opinión plural, es decir, el ejercicio de la tolerancia. 

Ser tolerante implica capacidad de escucha, de valoración de la 

opinión ajena, y, de tener siempre presente la posibilidad de que 

las opiniones ajenas pueden ser más acertadas que las propias. 

Todo lo antedicho, viene a cuento de la reforma recientemente 

realizada en el parking del ayuntamiento. Esta obra se presu-

puestó aproximadamente en 60.000 €; el desembolso definitivo 

ha sido casi cuatro veces más: aproximadamente 200.000€. Por 

ello, atendiendo a su responsabilidad como oposición y, al, tantas 

veces anunciado, principio de transparencia, nuestro concejal, 

Juan Carlos Navarro, ha solicitado el desglose del dinero pagado a 

fin de conocer los conceptos que desviaron la partida presupues-

taria. Esta petición ha sido cursada en varias ocasiones pero, al 

día de la fecha de este escrito, no tenemos respuesta. Queremos 

pensar que el motivo de este silencio es más el narcisismo arriba 

comentado de nuestro equipo dirigente (muy en particular del 

querido alcalde), que la existencia de un gasto vergonzante que 

se quiere ocultar. Pero lo cierto es que no sabemos nada del tema.

Señores, las elecciones municipales están a la vuelta de la 

esquina. No queremos que se entienda que intentamos instrumen-

talizar esa cuestión. Nos encantaría que el presente escrito fuese 

el último, que se atendiese nuestra solicitud en un breve lapsus de 

tiempo (a poder ser, sin los habituales desplantes y comentarios 

displicentes de nuestros dirigentes). De no haber respuesta, nues-

tra responsabilidad política obliga a presentar una denuncia en la 

fiscalía anticorrupción a fin de estudiar si el asunto es subsidiario 

de una intervención judicial.

Otra obra que nos llena de dudas e interrogantes es la 

denominada Biblioteca Centro Cultural “Maxi Banegas”. Las 

apariencias son semejantes a las del parking. En sus comien-

zos, alardeando de que no son como otros políticos, afirmaron 

que no se incrementaría el gasto. El presupuesto inicial fue de 

1.437.927,57€, hoy ya se ha sobrepasado en más de 350.000€ 

(dentro del máximo legal permitido). Nadie conoce el coste final 

porque: todavía no se ha terminado, es necesario equiparlo, y, 

para más abundamiento, el proyecto incluye la famosa casa de 

Don Pedro (obra en la que ya han surgido los españolísimos im-

previstos). Señores políticos, no pierdan el norte. Parecen olvi-

dar que gestionan dineros ajenos, que tienen la obligación de 

ser estrictos y claros. Es verdad que, al contrario del anterior 

equipo de gobierno, no solicitan alegremente créditos banca-

rios, pero no es correcto gestionar los gastos sin un control 

continuo y competente. Porque, por mucho que sea una práctica 

extendida, no se debe pagar más de lo que se acuerda en un 

pliego. Y, si se hace, deben estar preparados para dar explica-

ciones convincentes, en tiempo y en forma, a quien lo solicite.

Tenemos lo que queremos.
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Colaboraciones c
En la página 26 de nuestra revista publicamos un resu-
men estadístico poblacional de Pinoso en el año 2014, pero 
hemos querido recordar a algunas de las personas que nos 
han dejado, como la primera mujer que fue concejal del 
Ayuntamiento de Pinoso, María Rosario Ochoa Mira (Charo), 
fallecida el 30 de junio. También marcharon el joven David Vi-
gueras, Luis Vidal Albert quien tuvo el honor de imprimir los 
primeros números de “El Cabeço”, o dos de las primeras reinas 
del colectivo de mayores, Josefa Pérez Albert (Pepita “La Ca-
brioleta” y Alegría Poveda García, ambas fallecidas en diciembre.

El Tribunal Supremo, en su Sentencia 
núm. 794/2014 , casa y anula la sentencia 
dictada por la Sección 3ª de la Audiencia 
Provincial de Alicante, por la que se con-
denaba a un vecino de Pinoso como autor 
responsable de un delito continuado de 
abuso sexual a la pena de ocho años y seis 
meses de prisión. 

La Audiencia Provincial de Alicante, en su 
sentencia, estimó acreditada, pese a contar 
con la exclusiva declaración de la supuesta 
víctima, la comisión del delito de abuso se-
xual, sin entrar a valorar las contradiccio-
nes, imprecisiones en que había incurrido la 
misma y el hecho de que el supuesto autor 

del delito no se encontraba en esa fecha en 
la localidad.

Sin embargo, el fallo notificado por el Tribu-
nal Supremo, el pasado 4 de diciembre de 2014, 
anula la sentencia de la Sala de la Audiencia, al 
estimar el recurso de casación interpuesto por 
los abogados del estudio Jurídico Brotsanbert, 
contra la sentencia de instancia.

El alto tribunal aprecia la existencia de una 
vulneración del derecho a la presunción de ino-
cencia del acusado, al haberse fundado la senten-
cia condenatoria en la exclusiva declaración de 
la víctima sin haberse realizado un redoblado es-
fuerzo de motivación y un escrupuloso análisis crí-
tico de los hechos y circunstancias concurrentes.

En su fallo, el Tribunal Supremo apreció 
la existencia en el testimonio de la supuesta 
víctima de graves imprecisiones, fisuras, dis-
cordancias o serios motivos de desconfianza, 
por lo que debía haber prevalecido la pre-
sunción constitucional de no culpabilidad. En 
consecuencia dictó una sentencia absolutoria 
con todos los pronunciamientos favorables. 
Con ello, ha terminado un periodo de ocho 
años en el que, entre otras cosas, el acusado 
tuvo que residir durante cinco años en una 
cochera, debido a una orden de alejamiento 
que pesaba sobre él.

ESTUDIO JURÍDICO BROTONSANBERT

En el recuerdo…

IMAGEN INSÓLITA
Cuatro cañones de artillería, obús de campaña 105/26, estuvieron unos días en una parcela privada que un vecino de Pinoso tiene a 
la salida del pueblo por el camino de El Prado, suscitando una gran expectación, al ser zona de paso de ciclistas y senderistas, que 
no dudaron en realizar fotografías. Este obús estuvo en funcionamiento en el ejército de tierra desde los años 40 hasta finales del 
siglo pasado y su misión era de apoyo directo a las unidades infantería.

NOTA DE PRENSA

El Tribunal Supremo anula la sentencia de la Audiencia Provincial de 
Alicante por la que se condenaba a un vecino de Pinoso por delito 
continuado de abusos sexuales a un discapacitado
A petición de la familia

MARÍA ROSARIO OCHOA MIRA, PRIMERA EDIL DEL AYUNTAMIENTO
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Des del Coled

Muchos son los recuerdos que invaden nuestras mentes mientras preparamos la celebración de nuestro 30 aniversario. A lo largo 
de nuestra trayectoria han sido muchos los niños, familias, educadores, AMPAS, representantes municipales, instituciones  y asociaciones 
particulares que siempre nos han apoyado.

¡¡Desde el equipo educativo os damos las gracias por formar parte de nuestra historia!!
Son tantos los momentos vividos, las emociones, las anécdotas que para transmitirlas necesitaríamos llenar muchas páginas y siempre 

nos quedarían cosas por contar.
Parece que fue ayer cuando, siendo alcalde Silvano Pérez (1982), se empezó a construir una guardería, pero, no pequeña, no, con miras de 

futuro, ya que se ocupó un solar de 2000m2. ¡QUÉ LOCURA!, pensaron algunos. ¿Para qué queremos esto en el pueblo? 
Pues bien, aquello que en principio sorprendió, con el tiempo se ha demostrado que fue un 

acierto, ya que Pinoso tiene una Escuela Infantil que es admirada y elogiada por 
todo el que la conoce, o la ha visitado.

Aquí os mostramos algunos de los momentos más significativos de nuestra 
historia.

ESCUELA INFANTIL 30 AÑOS

El 4 de Febrero de 1985, siendo alcalde D. Pedro Domenech fue 
inaugurada la Guardería Municipal. Aquí podemos ver el primer grupo de 
niños y niñas que acudió al centro.

El 2010 fue el año del 25 aniversario y para tal celebración, 
organizamos una exposición en la Casa del Vino, además de un 
especial en esta revista del Cabeço. 

Esperemos que la historia continúe por muchos años más y poder seguir 
celebrando aniversarios y sobretodo seguir CRECIENDO JUNTOS.

Y treinta años más tarde continuamos celebrando aniversarios en 
la Escuela Infantil, esta vez con una gran  fiesta para los auténticos 
protagonistas de esta bonita historia, los niños. El Mago Edy  ha sido  el  
encargado de hacernos reír, cantar y bailar a todos en un día tan especial.

Diez años más tarde el alcalde 
D. Fernando Azorín, inaugura el 
cartel con el nombre de Escuela 
Infantil Municipal “La Cometa” y la 
puesta en marcha del comedor.

Para celebrar la segunda década ya como Escuela Infantil, con 
todas las adaptaciones en  las infraestructuras pertinentes, se 

organizó una gran fiesta de cumpleaños.
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Des del Cole

COL.LEGI PÚBLIC SAN ANTÓN...

Com diu el refrany :“Fins San Antón pasqües són” i com 
cada any hem celebrat, a la nostra escola, el dia del 
nostre patró. Anem a fer un poquet d’història del sant.

La imatge de San Antón va arribar a l’antic “Grupo Es-
colar” per l’any 1972, quan l’ermita que estava al jardí muni-
cipal, exactament on està ara l’àrea de medi ambient, va ser 
derruïda degut al seu mal estat. Des d’un principi, aquesta 
ermita es va construir per albergar la imatge del sant i se-
guir la tradició del patró, és a dir, la benedicció dels animals 
de càrrega i animals de companyia. Al costat de l’ermita hi 
havia una “marquesina” on es posaven els animalets per 
a ser beneïts, després d’una missa que es feia eixe dia. En 
aquesta celebració tenia lloc també la benedicció d’uns 
pans, que després es donaven de menjar als animalets, 
segons un manuscrit que tenim en l’escola del mestre D. 
Joaquín Ruiz. Nosaltres tots els anys, recordant açò, posem 
també dos pans al costat de San Antón que són beneïts pel 
rector i després repartits als mestres i membres de l’AMPA. 

Pels anys 70 i principis dels 80, els xiquets i mestres ce-
lebraven la festa amb jocs populars. Els mestres d’ara, que 
en el seu dia van ser alumnes, recorden que una vegada, allà 
per l’any 81 o 82, els xiquets de l’escola van portar al sant en 
processó fins l’església. A finals dels anys 80 va ser quan va 
començar a fer-se la benedicció a la nostra escola. Com a 
anècdota podem contar que mentre el C.P. San Anton estava 
a l’antic institut, la mestra Doña Pilar cuidava del sant i el 
tenia a la seua classe.

Nosaltres, aquest any hem celebrat la festa començant 
el dia amb un esmorzar de tonya amb xocolata convidats 
per l’AMPA. A migdia s’ha fet la tradicional benedicció dels 
animals. I per la vesprada hem fet una marató d’aeròbic 
ballant un poquet de”zumba” i cançons infantils al Parc 
Municipal. 

I a l’any que ve més.

DIA DE SANT ANTÓN

d
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Des del Cole

COL.LEGI PÚBLIC
SANTA CATALINA...

DIA DE LA PAU – 30 de gener de 2015

«TOTS ELS XIQUETS I XIQUETES DEL MÓN TENIM MOLTS DRETS I MOLTES RESPONSA-
BILITATS, IGUAL QUE QUALSEVOL PERSONA MAJOR!»

Què és un DRET?
Un dret és poder fer o reclamar tot el que les lleis estableixen al nostre favor.

Què significa tenir DRETS?
Significa que els governs, les famílies i totes les persones han de tractar-nos bé i protegir-nos.

Al nostre col·legi, dedicarem la setmana de la PAU, a treballar i conèixer els nostres drets, i els 
de tots els xiquets i xiquetes del Món, i RECORDAR que és necessari seguir treballant perquè 
siguen respectats a tots els països del Món.

COMENCEM PER CONÈIXER ELS  DRETS I RESPONSABILITATS, I AIXÍ CONTRIBUIR AMB UNA 
LLAVOR DE PAU.

1. DRET  A  LA  SALUT
Els xiquets i xiquetes tenim dret a estar ben alimentats i a rebre tractaments mèdics….
…  i la responsabilitat de  tindre cura de la nostra salut i mantenint hàbits saludables.

2. DRET  A  LA  IGUALTAT
Els xiquets i xiquetes tenim dret que ens tracten a tots per igual independentment de la nostra 
raça, religió o país…. 
…  i la responsabilitat de  no discriminar a ningú.

3. DRET  A  LA  PARTICIPACIÓ I OPINIÓ
Els xiquets i xiquetes tenim dret que se’ns prenga seriosament….
…  i la responsabilitat d’escoltar als altres. 

4. DRET  A  LA  LLIBERTAT DE CULTURA I RELIGIÓ
Els xiquets i xiquetes tenim dret a tenir i practicar les nostres creences…
…  i la responsabilitat de  respectar la cultura dels altres.

5. DRET  AL  JOC  I  LA  RECREACIÓ
Els xiquets i xiquetes tenim dret a descansar i a jugar amb els nostres amics i amigues…
…  i la responsabilitat de valorar el nostre temps lliure i els joguets. 

6. DRET  A  LA  INTEGRACIÓ
Els xiquets i xiquetes tenim dret a estar integrats, encara que tinguem capacitats diferents…
…  i la responsabilitat de  respectar els altres amb les seues diferències.

7. DRET  A  LA  PROTECCIÓ
Els xiquets i xiquetes tenim dret a ser estimats i protegits davant de qualsevol perill…..
…  i la responsabilitat d’estimar i tenir cura dels altres.

8. DRET  A  LA  VIDA
Els xiquets i xiquetes tenim dret a què ens cuiden per a créixer sans….que ens tracten a t … 
... i la responsabilitat de  cuidar-nos a nosaltres mateixos i deixar-nos protegir.

9. DRET  A  LA  IDENTITAT
Els xiquets i xiquetes tenim dret a un nom i a una nacionalitat… 
… i la responsabilitat de  construir la nostra pròpia identitat, rebre protecció d’una família i un país.

10. DRET  A  LA  FAMILIA I L’AFECTE
Els xiquets i xiquetes tenim dret a una casa adequada amb una família que ens estime….. 
…  i la responsabilitat de  col·laborar en tot el que puguem.

11. DRET  A  L’EDUCACIÓ
Els xiquets i xiquetes tenim dret a anar a l’escola i aprendre coses importants…..  
…  i la responsabilitat d’estudiar i respectar als nostres mestres.

d

PROJECTE: “Els drets humans – Els drets de la infància”
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L’Escola Infantil Municipal atén cada any a centenars de xiquets/
es del municipi en un període educatiu on es desenvolupen i enfor-
teixen els vincles en els seus primers anys, però també un període 
en el qual es desenvolupa la seua imaginació amb el joc. Per millo-
rar la seguretat a qualsevol espai de l’edifici, la Regidoria d’Educació, 
a petició del personal docent, ha realitzat recentment una actuació al 
pati del centre, per tal d’evitar qualsevol tipus d’incident. Uns treballs 
realitzats aprofitant el descans de vacances nadalenc, en que s’han 
instal·lat unes cantoneres blanes a les portes d’accés al pati central, a 
més d’un encoixinat en les tanques que delimiten els diferents patis. 
Pròximament també s’actuarà en les lleixes de pedra de les finestres. 

Al llarg de l’any hi ha dates assenyalades al calendari que 
tota la comunitat educativa celebra, com és el cas del Dia Es-
colar Mundial de la Pau i la No Violència, que es commemora 
en torn al 30 de gener. Al col·legi Santa Catalina van tor-
nar a organitzar el seu mercadet solidari i van eixir al pati a 
commemorar el dia homenatjant la figura de Nelson Man-
dela. Pel que fa al col·legi Sant Antón, l’acte central va consistir 
en la gravació d’un video en que participaren tots els alumnes, 
formant la paraula pau en diversos idiomes, així com un colom, 
intercanviant manualitats confeccionades pels propis alumnes.

L’altra celebració és el Carnestoltes, festa de la transgres-
sió que també es viu intensament als centres educatius, fent les 
seues particulars desfilades per a sorprendre cada any al pú-
blic que ix al carrer a veure’ls passar amb les seues disfresses. 

Un any més, el CP Santa Catalina participarà a 
este projecte que posa en marxa la Conselle-
ria d’Educació, Cultura i Esport, junt a altres 
259 centres educatius de la Comunitat. El 
programa està dirigit a alumnes de 4t de Primària 

i té com a principal objectiu apropar a l’alumnat 
el coneixement i la pràctica d’aquest esport.

Les activitats ja s’han iniciat, amb sessions 
de preparació del professorat de cada centre. 
Fins al mes d’abril es realitzarà l’activitat en ca-

dascun dels centres, on un pilotari professional 
i un tècnic oferiran una xarrada als alumnes, i 
posteriorment realitzaran una pràctica del joc, 
perquè en el mes de maig es celebre la compe-
tició entre els centres que hi han participat. 

Un total de 50 quilos de farina, 1.000 coques a la pala, 1.000 
bunyols i una quantitat similar de coques fregides són algunes 
de les dades destacats de l’esmorzar solidari que un any més 
va celebrar l’Escola Infantil Municipal “La Cometa” amb fins 

benèfics. De l’import recaptat, 650 euros es destina enguany a As-
prodis, associació dedicada a l’atenció primerenca a Elda i comarca, 
i els altres 650 euros a PayaSOSpital. Els pinosers van demostrar la 
seua solidaritat un anys més. 

Abans de gaudir d’unes merescudes vacances després dels pri-
mers mesos del curs, als centres educatius d’Infantil i Primària 
van celebrar l’arribada del Nadal, amb visites del Pare Noel, SSMM 
els Reis, mercadets artesanals, festivals de nadales i actuacions. 
En el cas de l’Escola Infantil “La Cometa”, en lloc del tradicional pesse-
bre vivent es va representar l’escena de la Nativitat, donant pas a un 
festival de nadales. 

Noves actuacions en l’escola infantil per millorar la seguretat 
dels més xiquets

Commemoracions escolars

Projecte d’innovació educativa «Pilota a l’escola»

1.300 Euros de solidaritat

Els escolars celebraren el Nadal

LA REGIDORA D’EDUCACIÓ VISITA L’ESCOLA INFANTIL



FEBRER-MARÇ 201536EL CABEÇO

Información Municipali De interési

Edita: Excmo. Ayuntamiento de Pinoso
Delegado Excmo. Ayto.: Elisa Santiago Tortosa
Coordinador Medios: César Pérez Cascales
Redactores: Francisco José Pérez, Juan Luis Pérez, Ana Belén    
 Alarcón y Elena Mira
Traducción al Valenciano: Gabinet de Normalització Llingüística
Fotografía: Redacción
Diseño e impresión: Azorín, Servicios Gráficos Integrales
Depósito Legal: A-811-1987 
Redacción: C/ Perfecto Rico Mira, 28 – 03650 – PINOSO (Alicante)
 Tfnos. 96 547 83 27 – 96 697 01 39
Por Internet: www.pinoso.org 

Ayuntamiento ....................................

Biblioteca Pública “Maxi Banegas”.......

Casa de Cultura ............................................

Casa de la Música ........................................

Centro Tercera Edad ..................................

Centro Recursos “Casa del Vino” .........

Pabellón Deportivo .....................................

Radio Pinoso y El Cabeço .........................

Tanatorio Municipal ....................................

Telepinós .........................................................

Teatro-Auditorio ..........................................

Tot Jove ...........................................................

Tourist Info .....................................................

Centros Educativos:
Colegio Público “San Antón” ..................

Colegio Público “Santa Catalina” ..........

Escuela Infantil “La Cometa” ..................

Instituto “José Marhuenda Prats”........

Sanidad:
Centro de Salud (laborables) ..................

Centro de Salud (urgencias) ...................

Cruz Roja Española .....................................

Seguridad:
Emergencias ..................................................

Guardia Civil ...................................................

Policía Local ...................................................

Servicios Urgencias Policía Local .........

Taxis:
Taxi (Javi) .......................................................

Taxi (Emilio Pastor) .....................................

Otros:
La Bodega de Pinoso ..................................

Parroquia S. Pedro Apóstol .....................

Repsol-Butano ..............................................

Alojamientos:
Casa Rural “El Sequé” ................................

Casa Rural Ubeda  .......................................

Hostal “La Cañada” .....................................

Albergue “Monte Carmelo” .....................

966 970 250

965 477 029

965 478 329

965 478 720

965 478 277

966 966 043

965 477 959

966 970 139

609 017 554

965 478 327

965 478 560

965 477 099

966 966 043

966 957 375

966 957 380

965 477 274

966 957 285

966 957 070

966 957 091

965 477 931

112

965 477 264

092

656 978 412

679 768 235

965 477 318

965 477 040

965 477 012

965 477 496

649 282 844

965 477 335

965 477 131

965 477 126 

TELÉFONOS DE INTERÉS 

Horario de Autobuses
consultar en la página web del Ayuntamiento de Pinoso

http://www.pinoso.org/accesos-y-transportes/

FARMACIAS DE GUARDIA

Farmacia Laura Mauricio
Febrero:

Día 1, del 9 al 15 y del 23 al 28
Marzo:

Día 1, del 9 al 15 y del 23 al 29

Telf. 96 547 71 73 

Farmacia Jorge-Pérez
Febrero:

Del 2 al 8 y del 16 al 22
Marzo:

Del 2 al 8, del 16 al 22 y del 30 al 31

Telf. 96 547 70 68 

Bájate ya la APP exclusiva de Radio Pinoso, 

otra forma de escuchar nuestra radio local y 

global. Se trata de una nueva app solo disponible 

de momento para smartphones con sistema An-

droid, que permite escuchar la radio online y estar 

al día informativamente, además de contactar di-

rectamente con la radio a través de las principales 

redes sociales, como Facebook o Twitter.

Escúchanos dónde, cómo y cuándo quieras 

desde tu teléfono. 

Radio Pinoso en tu 
móvil, estés donde 
estés
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15 de marzo

12:30 h. – DESFILE Y CONCENTRACIÓN DE 

BANDAS DE CORNETAS Y TAMBORES, en la 

Plaza del Ayuntamiento.

27 de marzo, VIERNES DE DOLORES

Tras la Misa de las 20:00 h. - XXVI PREGÓN DE 

SEMANA SANTA a cargo de Fco. José Pérez 

Pérez, Licenciado en Historia y trabajador MCM 

Pinoso.

28 de marzo, SÁBADO DE PASIÓN

17:00 h. – MISA y PROCESIÓN DE LOS PASITOS

Tras la Misa de las 20:00 h. - CONCIERTO DE 

SEMANA SANTA.

29 de marzo, DOMINGO DE RAMOS

10:30 h. - Escenas de ELS TRIBUNALS y 

PROCESIÓN DE LAS PALMAS.

30 de marzo, LUNES SANTO

21:00 h. - TRASLADO DE SAN PEDRO APÓSTOL

31 de marzo, MARTES SANTO

21:00 h. - TRASLADO DEL SANTO SEPULCRO Y 

CRISTO DE LA COLUMNA.

1 de abril, MIERCOLES SANTO
21:00 h. - PROCESIÓN DE JESÚS PRESO.

Seguidamente, PROCESIÓN DE LAS CRUCES Y 

PENITENTES.

2 de abril, JUEVES SANTO
18:30 h. - SOLEMNE MISA DE LA CENA DEL 

SEÑOR.

20:00 h. - TRASLADO DE LA SANTA MUJER 

VERÓNICA, SAN JUAN APÓSTOL Y EVANGELISTA 

Y VIRGEN DE LA SOLEDAD.

24:00 h. - PROCESIÓN DEL SILENCIO Y PENITENCIA.

3 de abril, VIERNES SANTO
10:45 h. - ENCUENTRO DE LA VERÓNICA Y EL 

NAZARENO.

11:00 h. - PROCESIÓN CAMINO DEL CALVARIO.

17:00 h. - OFICIOS DE VIERNES SANTO.

20:30 h. - SOLEMNE PROCESIÓN DEL SANTO 

ENTIERRO.

4 de abril, SÁBADO SANTO
12:00 h. - ORACIÓN EN EL TEMPLO.

23:00 h. - SOLEMNE VIGILIA PASCUAL.

5 de abril, DOMINGO DE 
RESURRECCIÓN
11:00 h. - PROCESIÓN DEL ENCUENTRO.

A continuación CONCENTRACIÓN DE BANDAS DE 

TAMBORES Y CORNETAS en la Plaza de España y 

Misa en la Parroquia.

P R O G R A M A C I Ó N

Fran Pérez, nuestro compañero de los Medios de Comunicación 
Municipales, será este año el encargado de abrir, con sus pala-
bras, los actos oficiales de la Semana Santa 2015.

Nacido en Pinoso el 30 de julio de 1968, Fran desde muy pequeño 
desarrolló una gran inquietud por nuestra Semana Santa. Su trabajo en 
los Medios de Comunicación de Pinoso le ha impedido poder salir en las 
diferentes procesiones y traslados, no así participar y crear durante mu-
chos años los carteles anunciadores de la Semana de Pasión pinosera.

Este es un gran detalle que la Junta Central de Hermandades 
y Cofradías Pasionarias brinda a personas que, como Fran, son es-
trechos colaboradores. 

Francisco José Pérez 
pregonará la Semana 
Santa 2015

SEMANA SANTA  2015

CARTEL ANUNCIADOR

PORTADA DEL PROGRAMA
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Agenda Culturala
CINEMA EN VALENCIÀ

“L’ABELLA MAIA”
Acabada de nàixer ja és un 

belluguet que tot ho pregunta 

i tot ho vol saber. Com que el 

que li expliquen no li acaba de 

convèncer, s’escapa a descobrir 

món, on hi trobarà amics, 

i també algun enemic. A la 

natura, ja es sap…

Dirigit: Col·legis Públics S. 

Antón i Santa Catalina: Infantil i 

Primària

Dijous, 19 i divendres 20 de 

febrer

10 hores / Casa de Cultura

MUSICAL 7-S
A BENEFICI DE L’ASSOCIACIÓ 

DE LLUITA CONTRA EL CÀNCER

El Musical 7S és una història 

d’amor entre un xiquet de poble 

que viatja a Madrid i la xiqueta 

que coneix allí, Maria. La història 

està contada des de l’òptica de 

la música POP dels anys 80. És 

un viatge a aquells anys d’èxits 

musicals i canvis en la societat 

espanyola. Més de 40 jòvens en 

escena de la veïna localitat de 

l’Alguenya.

Dissabte, 21 de febrer.

19’30 hores / Teatre Auditori

Entrada 5 euros 

TEATRE INFANTIL

TEATRO CERO

“LAS HABICHUELAS 
MÁGICAS”
Periquillo, quan va a vendre la 

seua vaca al mercat es troba 

a una peculiar dona que li 

canviarà la seua vaca per un 

saquet de fesols, de fesols 

màgics que es transformaran 

per la nit en una enorme tija 

que arribarà fins als núvols…. 

I per a saber com acaba esta 

història has de vindre al Teatre.

Diumenge, 22 de febrer

18 hores / Teatre Auditori

Entrada 3 euros

MÚSICA

EL PERRO ASIRIO

PRESENTA EL SEU ÚLTIM 

TREBALL

“MAUSOLEO DE 
CORAZONES”
Amb cada entrada es regalarà el 

CD “Mausoleo de Corazones”

Divendres, 27 de febrer

22 hores / Teatro Auditori

Entrada 5 euros

EXPOSICIÓ DE 

FOTOGRAFIA 

TRADISSONS 2015 
Del 14 de març al 3 de maig

Organitza: Grup de Danses del 

Pinós 

Col·labora i patrocina: Regidoria 

d’Igualtat de l’Ajuntament del 

Pinós

Inauguració dissabte 14 a les 

13 horas / Teatre Auditori

SENDERISME 

VIA VERDA D’AGOST 
Diumenge, 15 de març / 

Inscripcions Casa de Cultura

Eixida 8 hores / 7 euros

PALLASSOS I CIRC
MABSUTINS
PALLASSOS PRESENTA EL NAS 

ARRELAT

Combina números clàssics 

i actuals amb diferentes 

tècniques de circ: monocicle, 

malabars, equilibris amb moltes, 

rialles.

Diumenge, 15 de març

18 hores / Teatre-Auditori

Entrada 3 euros

CAMPANYA 
D’OCUPACIÓ I 
FORMACIÓ 
FIRA DE EDUCACIÓ
Del dilluns 16 al 30 de març 

Organitza: Regidoria de 

Cultura i Joventut i Agència 

de Desenvolupament local de 

l’Ajuntament del Pinós”

Divendres 27 de març / Centre 

Cultural El Pinós i institut 

POESIA

Dedicat: SANTA 
TERESA DE JESÚS i 
CARMEN CONDE
Organitza: Club de Lectura i 

Biblioteca Pública Municipal 

“Maxi Banegas”

Dijous, 26 de març

19’00 hores / Centre Cultural El 

Pinós

OCIOTECA DE PASQUA 

“VOLEM LA MILOTXA” 
Del 2 al 10 de abril

LLoc: Centre Cultural El Pinós

Preu: 20 euros

CAMPAMENT

AULA DE LA NATURA 
MONTE COTO 
Xiquets de 6è de primària a 2n d’ESO

Dissabte 11 i diumenge 12 de abril

Preu: 25 euros

TOT JOVE

SERVEI ANUAL 
“APRÉN A 
REALITZAR ELS 
TEUS TREBALL 
ESCOLARS”
Consistirá en proporcionar 
ajuda i orientació en:
1. Disseny del treball
2. Utilització del programa 

Microsoft Word.
3. Recerca d’informació 

per a la realització del 
treball.

Dimecres i Dijous
(hores en què el centre 
juvenil està obert)

F E B R E R

M A R Ç

A B R I L
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Agenda Cultural a
CONCURSOS

VII CONCURS DE 
NARRATIVA CURTA
Premis: 

Categoria General: Majors de 18 

anys: 200 euros, en qualsevol de 

les dues llengües de la nostra 

Comunitat.

Categoria Especial: Menors de 18 

anys: Primer Premi de 100 euros i 

dos accèssits de 50 euros.

Termini de presentació fins el 

divendres 27 de març

XVIII CERTAMEN 
NACIONAL DE POESIA 
“MAXI BANEGAS” 
Primer Premi: 1.100 euros i placa 

acreditativa

Segon Premi: 500 euros i placa 

acreditativa

Categoria “Local especial Jòvens 

entre 12 i 18 anys” 

2 Premis de 100 euros i placa 

acreditativa.

Termini de presentació fins el 

divendres 17 d’abril 

XII CONCURS DE 
COREOGRAFIES 2015
Inscripcions fins el dijous 2 

d’abril

Premis Categoria local: 

1r Premi, 100 euros

2n Premi, 75 euros

3r Premi, 50 euros

Pots informar-te de tots els 

concursos i certàmens acudint 

a la Casa de Cultura o en el 

telèfon: 965 47 83 29 

Dia 2: Exposició de manualitats de 

l’Associació de les “Mestresses de Casa” 

(Amas de Casa)

19:30 hores / Casa de Cultura

Dia 3: Presentació del llibre: “Una Vida, 

Un camino” i lectura de relats

Autora: María José Tornero 

19:30 hores / Casa de Cultura

Dia 4: Concert “Mujeres de carne y verso” 

Concert per la Igualtat i contra la violència 

de gènere. Intervenen: Paco Damas: Guitarra 

i voz i Carlos López: Guitarra acústica i 

elèctrica

20:00 hores / Casa de Cultura

Día 5: Monòleg “Te puede pasar a ti”

Monòleg a càrrec de Reme Gómez, 

component de Taules Teatre

21:30 hores / Pub Tongoka

Dia 6: Concentració silenciosa per la 

Plataforma “El Pinós, Contra la Violència 

de Gènere”

20:00 hores / Plaça de l’Ajuntament

Cinema-fórum: “Potiche: mujeres al poder” 

Presenta i moderen: Membres del Club de 

Lectura i de la Plataforma “El Pinós, Contra 

la Violència de Gènere”

20:15 hores / Casa de Cultura

Dia 7: “Volteta A Peu Per la Igualtat” 

Lectura de manifiest a càrrec de Reme Jover, 

presidenta de l’Associació contra el Càncer, i 

xocolatada

17:00 hores / Plaça de l’Ajuntament 

(Inscripció: 16:30 hores)

Teatre: “Hay Que Deshacer La Casa”

Dirigida per Alfredo Zamora. Companyia 

teatral: Doble K Teatro

20:00 hores / Teatre Auditori

Día 8: “XIV Fira de la Dona Empressaria i 

Emprenedora”

11:00 hores / Jardí Municipal

Dia 14: Concert “El Jazz de la 

Primavera”, amb Guillermo Mondéjar 

(piano) i Inés Gómez (veu). Entrada: 30 euros 

(a benefici de PayaSoSpital)

19:30 hores / Teatre Auditori

Día 17: Sessió Informativa sobre Violència 

de Gènere “Porque es posible” 

Organitzada per la Diputació d’Alacant.

19:30 hores / Centre Cultural “El Pinós”

Altres actes:

• Tapa de la Dona; del 26 de febrer a l’1 

de març i del 5 al 8 de març

• Exposició del Concurs Fotogràfic 

contra la violència de gènere “NO 

DÓNA IGUAL” de l’IVAJ. Del 23 al 30 de 

març / Centre Cultural “El Pinós”

MARÇ MES DE LA DONA
Activitats amb motiu del Dia Internacional de la Dona Treballadora



1ER PREMIO - PATITOS DE FERIA

2º PREMIO - LOS RECORTABLES DE PATUFETS 3º PREMIO ESPECIAL ANIMACIÓN PAJAROS RÍO 4º PREMIO BEBÉS LLORONES

2º PREMIO ESPECIAL ANIMACIÓN - BATUCADA EL SOROLL 3º PREMIO - LAS GALLETAS

1ER PREMIO ESPECIAL ANIMACIÓN - JUEGO TETRIS 1ER PREMIO INDIVIDUAL- LAS LAVADORAS


